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تجارت آزاد با اوراسیا ابلاغ می شود

برقراری تجارت آزاد 
با ۴ کشور

اعلام وضعیت جاماندگان 
سود سهام عدالت

کاربران پیام رسان های 
داخلی ۵ برابر شدند
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سرمقاله

ضرورت ساماندهی 
واردات خودرو 

با توجــه به چالــش های 
موجــود در مســیر تامین 
ارز بــرای واردات خودرو به 
نظر می رسد دولت بیشتر 
به دنبال اســتفاده از اخبار واردات برای مدیریت 
بازار خودرو است و در نهایت قرار نیست خودروی 
چندانی از این مســیر به بازار تزریق شود. این در 
حالی است که واردات خودرو های دسته دوم اگر 
به خوبی اجرا شــود تاثیر مثبــت در بازار خواهد 
داشت، اما در صورت اجرای نادرست بازار خودرو 
ساماندهی نخواهد شد. طبق برنامه دولت تا به امروز 
باید نزدیک ۳۰۰ هزار خودرو وارد کشور می شد که 

تا کنون واردات پنج...

  بابک صدرایی، کارشناس 
خودرو 

متن کامل  د ر صفحه 3

۴

پیشنهاد افزایش وام 
خرید مسکن نخبگان

سخنگوی دولت: عدالت در افزایش حقوق ها باید متوسط باشد

رکوردشکنی تجارت خارجی غیرنفتی
صفحه2

صفحه3

افزایش  تولید  خودرو های  داخلی 
عرضه   همزمان   خودروهای   برقی   و   بنزینی

۶۱۰۰   خودروی   وارداتی   پلاک   ملی   شدند

قائم مقام بنیاد ملی نخبگان گفــت: در نامه ای به 
شورای پول و اعتبار پیشنهاد دادم مبلغ وام ودیعه 
مسکن به یک میلیارد تومان و وام خرید مسکن نیز 
به ۳ میلیارد تومان افزایش یابد. سید سلمان سید 
افقهی در گفت وگو با مهــر، درباره آخرین وضعیت 
وام خرید و ودیعه مسکن نخبگان اظهار کرد: در حال 
حاضر وام خرید مسکن نخبگان یک میلیارد تومان 
و وام ودیعه مسکن ۳۰۰ میلیون تومان است اما با 
توجه به اینکه در شرایط حال حاضر کسی نمی تواند 
با یک میلیارد تومان خانه بخرد، در نامه ای به شورای 
پول و اعتبار پیشنهاد دادم مبلغ وام ودیعه مسکن به 
یک میلیارد تومان و وام خرید مسکن نیز به ۳ میلیارد 
تومان افزایش یابد. قائم مقام بنیاد ملی نخبگان با 
اشاره به اینکه سال گذشته در هیأت امنای بنیاد ملی 
نخبگان تهیه ۱۰۰۰ واحد مسکونی برای نخبگان 
مصوب شد، افزود: تأمین اعتبار این طرح به سازمان 
برنامه موکول شده اما این سازمان متأسفانه علی رغم 
پیگیری هایی که انجام شده، هنوز هیچ اعتباری را 
به این کار اختصاص نداده اســت. قائم مقام بنیاد 
ملی نخبگان از طرح جدید بنیاد برای بیمه تکمیلی 
نخبگان هزار نفر از نخبــگان خبر داد و گفت: یکی 
از برنامه هایی که در دستور کار بنیاد ملی نخبگان 
قرار دارد بحث بیمه تکمیلی این عزیزان اســت که 
پیشنهاد دادم بالاترین تعهدات بیمه ای برای نخبگان 
در نظر گرفته شود که برای هر فرد تقریباً در ماه یک 
میلیون و ۲۰۰ هزار تومان و در سال برای هزار نفر، 
۱۲ هزار میلیارد تومان باید پرداخت کنیم. وی ادامه 
داد: البته به من گفته شد تعهدات بیمه ای کم شود تا 
افراد بیشتری تحت پوشش بیمه قرار بگیرند که بنده 
پاسخ دادم یا کسی را بیمه نمی کنیم یا اگر این کار 
را انجام می دهیم، باید بهترین شرایط را فراهم کنیم. 
در حال حاضر بیمه تکمیلی برای هزار نفر از نخبگان 
قطعی شده ولی اجرای چنین طرح هایی به تأمین 

اعتبار گره خورده است...

فراخوان برگزاری تجدید مناقصه عمومی یک مرحله ای با ارزیابی کیفی » انجام عملیات بهره برداری 
و نگهداری شبکه  آبیاری و زهکشی و  تاسیسات تغذیه مصنوعی کردان«

نوبت دوم
شرکت آب منطقه ای البرز در نظر دارد فراخوان جهت برگزاری تجدید مناقصه عمومی یک مرحله ای با ارزیابی کیفی« انجام عملیات بهره برداری و 
نگهداری شبکه  آبیاری و زهکشی و تاسیسات تغذیه مصنوعی کردان« را از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت برگزار نماید.کلیه مراحل برگزاری 
فراخوان شامل دریافت و تحویل اسناد مناقصه از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت به آدرس www.setadiran.ir انجام خواهد شد.لازم 
است مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلی، مراحل ثبت نام در سایت مذکور و دریافت گواهی امضای الکترونیکی را جهت شرکت در مناقصه محقق 
سازند.تاریخ انتشار فراخوان در سامانه ستاد همزمان با درج آگهی مناقصه در روزنامه می باشد. اطلاعات و اسناد مناقصه و برنامه زمانبندی فرایند ارجاع 

کار از طریق سامانه قابل دریافت می باشد.
اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گذار: کرج- مهرشهر-بلوار امام خمینی)ره(-روبروی مصلی-خیابان بوستان- شرکت سهامی آب منطقه ای البرز- کد 

پستی ۳۱867۱7598-تلفن۳۱۰-۳۲۰- ۰۲6۳۳۳۳۲۳۰۰
اطلاعات تماس سامانه جهت انجام مراحل عضویت در سامانه: مرکز تماس ۲7۳۱۳۱۳۱، ۰۲۱ دفتر ثبت نام:889697۳7 و 85۱9۳768 -۰۲۱

شرکت آب منطقه ای البرز
شناسه آگهی ۱65۰۱۱۲

فراخوان مناقصه عمومي )یک مرحله ای( به شماره  2۰۰2۰927۶9۰۰۰۱23
شرکت گاز استان تهران در نظر دارد مناقصه مندرج با مشخصات و شرایط ذیل را از طریق مناقصه عمومی به پیمانکار واجد شرایط واگذار نماید .

۱-نام و نشاني دستگاه مناقصه گزار: شرکت گاز استان تهران 
تهران ، بزرگراه اشرفی اصفهانی ، بالاتر از بزرگراه همت ، خیابان اسلامیان ، خیابان باباطاهر ، نبش خیابان استاد نظری غربی ساختمان شهدای گاز استان   تهران  .

۲-  موضوع مناقصه :  تفسیر فیلمهای رادیوگرافی از سرجوشها در سطح استان تهران .
۳- مدت اجراء پروژه :  7۳۰  ) هفتصد و سی  ( روز تقویمي مي باشد .

4-محل اجراء پروژه:  در سطح استان تهران مي باشد .
5-  نماینده دستگاه مناقصه گزار: مدیریت مهندسی و اجرا طرحهای شرکت گاز استان تهران .

6-برآورد اولیه کارفرما : ۲7/۲۰۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال می باشد .
 7- نوع و میزان تضمین شرکت در مناقصه مطابق مصوبه شماره ۱۲۳4۰۲/ت 5۰659 ه- مورخ 94/۰9/۲۲ هیات محترم وزیران به مبلغ ۱/۳6۰/۰۰۰/۰۰۰       ) یک میلیاردو سیصد و شصت میلیون( ریال می باشد .

8-  مهلت دریافت اسناد مناقصه از سامانه : از تاریخ ۱4۰۲/۱۱/۰۳ تا تاریخ ۱4۰۲/۱۱/۱۱می باشد .
9 – تاریخ تکمیل و بارگذاری اسناد مناقصه در سامانه  : تا ساعت ۱9 روز سه شنبه مورخ ۱4۰۲/۱۱/۲4 و محل آن در سامانه تدارک الکترونیکی دولت )ستاد( مي باشد .

۱۰- زمان گشایش پیشنهادات : روز چهارشنبه مورخ ۱4۰۲/۱۱/۲5 و  محل گشایش آن سالن کنفرانس ساختمان شهدای گاز استان تهران به آدرس مندرج در بند یک می باشد .
۱۱- مدت اعتبار پیشنهادات: مدت اعتبار پیشنهادات سه ماه مي باشد .

۱۲- شرایط متقاضی:
*   شرکت هایی که در وندر لیست شرکت ملی گاز ایران در حوزه تفسیر فیلم رادیوگرافی می باشند .

* داشتن تجربه کافي و مرتبط با موضوع مناقصه . 
* داشتن توان مالي . 

* داشتن ظرفیت خالی . 
* ارائه گواهی رضایت نامه از کارفرمایان قبلی .

* داشتن گواهینامه تائید صلاحیت ایمني پیمانکاران . 
* ثبت نام و اخذ کد اطلاع رسانی مناقصات از سازمان مدیریت و برنامه ریزي کشور .

عطف به نامه شماره ۱/۱4۰9۳5 مورخ 99/۰5/۱۱ مرکز توسعه تجارت الکترونیکی وزارت صنعت ، معدن ، تجارت کلیه شرکت کنندگان ملزم به داشتن مهر و  امضاء دیجیتال اسناد بارگذاری شده  توسط صاحبان 
امضاء مجاز و شرکت در سامانه تدارکات الکترونیکی دولت ) ستاد ( می باشند .

 متقاضیاني که داراي شرایط مذکور در بند "۱۲ " فوق بوده و آمادگي اجراي پروژه را دارند، مي توانند در مهلت تعیین شده فوق الذکر، جهت دریافت اسناد مناقصه به سامانه تدارک الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرس 
www.setadiran.ir مراجعه نمایند.

اطلاعات تماس سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه  ۰۲۱-۱456
روابط عمومي شرکت گاز استان تهران شناسه آگهی ۱65۰۱69 

نوبت دوم

آگهی تجدید مناقصه عمومی )نوبت اول(
شهرداری رباط کریم در نظر دارد به استناد مجوز شماره ۰۲/۱۳۲۱ مورخ ۱4۰۲/۰9/۲۱ شورای محترم اسلامی شهر اجرای پروژه ذیل را از طریق مناقصه عمومی به شرح و شرایط زیر به پیمانکاران واجد شرایط و دارای گواهینامه 

صلاحیت و رتبه بندی از سازمان برنامه و بودجه واگذار نماید.

توضیحاتمبلغ تضمین شرکت در مناقصه)ریال(مدت اجرامبنای  قیمت پیشنهادیمحل تامین اعتبارمبلغ اعتبار مصوب )ریال(موضوع مناقصهردیف

اجرای پروژه پیاده رو سازی ۱
معابر سطح شهر

براســاس فهرست بهای بودجه داخلی  شهرداری5۰/۰۰۰/۰۰۰/۰۰۰
ابنیه سال ۱4۰۲

داشــتن حداقــل صلاحیت 6۲/5۰۰/۰۰۰/۰۰۰ماه
پیمانکاری در رشته ابنیه رتبه 5

شرایط:
۱-هزینه درج دونوبت آگهی بر عهده برنده مناقصه می باشد.

۲-به پیشنهادات مشروط،مخدوش و فاقد سپرده لازم جهت شرکت در مناقصه ترتیب اثر داده نخواهد شد.
 ۳- ســپرده شــرکت در مناقصه میبایســت بصورت ضمانت نامه بانکی بــه نفع شــهرداری رباط کریم و یــا واریز نقدی بــه شــماره حســاب ۰۱۰66۲5۲۰6۰۰8 نزد بانک ملی ایران شــعبه مرکــزی رباط کریــم کد ۲۳54

)شماره حساب شبا IR۲8۰۱7۰۰۰۰۰۰۰۱۰66۲5۲۰6۰۰8( تهیه و برابر دستور العمل مندرج در کاربرگ مناقصه به همراه پیشنهاد قیمت ارائه گردد.لازم به ذکر است سپرده نفرات اول ،دوم و سوم مناقصه تا انعقاد پیمان نزد شهرداری 
نگهداری و هرگاه حاضر به عقد قرارداد نگردند سپرده آنان به ترتیب به نفع کارفرما ضبط خواهد شد.

4-مهلت دریافت اسناد مناقصه از تاریخ انتشار این آگهی) از پایان وقت اداری روزچهارشنبه مورخ ۱4۰۲/۱۱/۰4 به مدت۱۰ روز ( محل دریافت آن صرفا از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت WWW.SETADIRAN.IR می باشد. 
5-متقاضیان می بایست پاکت های پیشنهاد قیمت خود را که برابر شرایط مندرج در کاربرگ مناقصه تنظیم شده است را حداکثر تا ساعت ۱4 روز شنبه مورخ ۱4۰۲/۱۱/۲8 در سامانه  تدارکات الکترونیکی دولت  WWW.SETADIRAN.IR   تسلیم نمایند.
6-متقاضیان جهت دریافت اسناد مناقصه می بایست فیش واریزی به حساب جاری به شماره ۰۱۰66۲48۱9۰۰4 نزد بانک ملی ایران شعبه مرکزی رباط کریم کد ۲۳54 به مبلغ ۲/۰۰۰/۰۰۰ ریال )غیر قابل استرداد( بابت خرید اسناد مناقصه به شهرداری رباط کریم تسلیم نماید.

7-زمان بازگشایی پاکت های مناقصه در ساعت ۱۲ روز یکشنبه مورخ ۱4۰۲/۱۱/۲9 می باشد.
8-شهرداری در رد یا قبول هریک از پیشنهادات مختار است.

9-سایر اطلاعات و جزئیات در اسناد مناقصه مندرج می باشد.
حمید رضا اله یاری، شهردار رباط کریمتاریخ انتشار نوبت اول:۱4۰۲/۱۱/۰4         تاریخ انتشار نوبت دوم:۱4۰۲/۱۱/۱۱

نوبت اول

فراخوان ارزیابی کیفی
شرکت پالایش نفت آبادان در نظر دارد مناقصه مشروحه ذیل را از طریق سامانه تدارکات الکترونیک دولت برگزار نماید، کلیه مراحل برگزاری تشریفات مناقصه از دریافت 

اسناد ارزیابی کیفی و سایر مراحل بعدی مناقصه از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت به آدرس WWW.SETADIRAN.IR انجام خواهد شد. 

روابط عمـومي – شرکت پالایش نفت آبادان
شناسه آگهی ۱645۳8۳

شماره مناقصه ردیف
در دستگاه مناقصه گزار

شماره مناقصه 
در سامانه ستاد

مبلغ تضمین شرکت موضوعشماره تقاضا
در مناقصه به ریال

برنامه زمان بندی 
مراحل مناقصه

الف- مهلت دریافت اسناد ارزیابی کیفی G06LINE  PIPE4/۲87/5۰۰/۰۰۰-0220200001-4۰۲/۱۳6۲۰۰۲۰9۲۱79۰۰۰67738/90/ک۱
از سامانه ستاد از تاریخ ۱4۰۲/۱۱/۰۱ 

لغایت ۱4۰۲/۱۱/۱4
ب-آخرین  مهلت ارائه و بارگذاری 
اسناد ارزیابی کیفی توسط مناقصه 

گران: مورخ ۱4۰۲/۱۱/۲8

نوبت دوم

آگهی ارزیابی کیفی مناقصه
موضوع : مناقصه پیمان تعمیر و نگهداری از تاسیسات و تهویه ، بهداشت و درمان صنعت نفت آبادان

سازمان بهداشت و درمان صنعت نفت در نظر دارد موضوع مناقصه فوق الذکر با مشخصات و شرایط کلی زیر را از طریق برگزاری مناقصه عمومی یک مرحله ای به شرکت واجد شرایط واگذار نماید . 
 کلیه فرآیندهای این مناقصه از ارزیابی کیفی مناقصه گران ، دریافت اسناد مناقصه تا ارائه پیشنهاد مناقصه گران و بازگشایی پاکت ها از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت 

) ستاد ( به آدرس www.setadiran.ir  با شماره ثبت ۲۰۰۲۰9۳8۲۳۰۰۰۱۲۱ انجام خواهد شد .
برآورد مناقصه ماهیانه : ۰۰۰ / ۰۰۰ / ۱۰۰ / 9 ریال می باشد . 

الف ( شرح خدمات مورد نیاز : تأمین نیروی انسانی پیمان تعمیر و نگهداری از تاسیسات و تهویه ، بهداشت و درمان صنعت نفت آبادان
ب ( مدت زمان اجرای قرارداد : ۲4 ماه شمسی  

ج ( محل انجام خدمات : استان خوزستان-آبادان
د ( حداقل شرایط متقاضیان : 

* داشتن شخصیت حقوقی مستقل
* داشتن امکانات و تجهیزات مناسب مرتبط با موضوع مناقصه و نیروی انسانی با تجربه 

* داشتن سابقه و تجربه کافی و مرتبط با موضوع مناقصه
* گواهی نامه تائید صلاحیت ایمنی پیمانکاری صادر شده توسط وزارت تعاون , کار و رفاه اجتماعی

* گواهی نامه تائید صلاحیت معتبر از اداره  کل تعاون , کار و رفاه اجتماعی
* داشتن توانایی ارائه تضمین شرکت در فرآیند ارجاع کار به مبلغ ۰۰۰ / ۰۰۰ / 9۲۰ / ۱۰ ریال مطابق ضوابط اعلامی از سوی کارفرما و قابل استعلام از بانک مرکزی جمهوری اسلامی ایران ، طبق تصویب نامه 

شماره ۱۲۳4۰۲ / ت 5۰659 هـ مورخ ۲۲ / ۰9 / ۱۳94  هیات محترم وزیران 
لازم بذکر است مناقصه گران درصورت عدم عضویت قبلی در سامانه مذکور ، می بایست مراحل ثبت نام در سایت فوق و دریافت گواهی امضاء الکترونیکی جهت شرکت در مناقصه و دریافت اسناد را به انجام رسانند . 

مهلت دریافت استعلام ارزیابی کیفی مناقصه گران در سامانه تدارکات الکترونیکی دولت ) ستاد ( :  7 روز پس از چاپ نوبت دوم آگهی روزنامه 
مهلت تحویل استعلام ارزیابی کیفی مناقصه گران در سامانه تدارکات الکترونیکی دولت ) ستاد ( :  ۱4 روز پس از اتمام مهلت دریافت 

اسناد و مدارک مناقصه بین شرکت های واجد شرایط که به تشخیص مناقصه گزار حداقل امتیاز کیفی را کسب            می نمایند توزیع خواهد گردید . 
بدیهی است ارائه مدارک فوق الذکر هیچگونه حقی را جهت متقاضیان برای شرکت در مناقصه ایجاد نخواهد کرد . متقاضیان می توانند درصورت نیاز به اطلاعات بیشتر درخصوص اسناد مناقصه ، شرایط و مسائل 

مالی با تلفن 8889۲۱5۳ – ۰۲۱ و درخصوص سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( ۱456– ۰۲۱ تماس حاصل نمایند . 
روابط عمومی سازمان بهداشت ودرمان صنعت نفت
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نوبت دوم



اقتصاد2
ایران

تسهیلات ۶۰۰ میلیون تومانی برای 
سازندگان بافت های فرسوده

معاون وزیر راه و شهرســازی گفت: وام های 
۶۰۰ میلیون تومانی برای ســازندگان جهت 
تسریع در اجرای نوسازی بافت های فرسوده 
در نظر گرفته شده اســت.  معاون وزیر راه و 
شهرسازی گفت: بسته تشــویقی ۱۹ بندی 
کالبدی و نیــز وام هــای ارزان قیمت ۶۰۰ 
میلیون تومانی برای سازندگان جهت تسریع 
در اجرای نوسازی بافت های فرسوده در نظر 

گرفته شده است.
محمد آیینی، مدیرعامل شــرکت بازآفرینی 
شهری کشور گفت: بیش از ۲ میلیون و ۷۰۰ 
هزار بنای ناپایدار و سکونت ۱۰ میلیون نفر از 
هموطنان زیر سقف های لرزان داریم. بنابراین 
در راستای حفظ امنیت جان شهروندان ساکن 
در این بافت ها، شــتاب بخشــی به نوسازی 
و مقاوم سازی مســاکن ناپایدار و فرسوده در 
بافت های فرسوده و ناکارآمد شهری به عنوان 
اولویت اصلی در دســتور کار قرار گرفته است. 
به گفته وی در راستای ورود بیشتر سازندگان 
به بحث نوســازی بافت های فرسوده در کشور 
بسته های تشویقی شهرســازانه، مالی و اداری 
به خصوص بسته تشویقی ۱۹ بندی کالبدی و 
نیز وام های ارزان قیمت که شامل ۶۰۰ میلیون 
تومان می شــود در نظر گرفته شــده تا برای 
نوسازی مساکن فرسوده تشویق و ترغیب  شوند.
معاون وزیر راه و شهرســازی  از اســتفاده از 
حلقه های میانی و بهره گیری از فعالیت آن ها 
جهت اطلاع رســانی از طرح های تشــویقی 
بافت های فرسوده خبر داد و گفت: حلقه های 
میانی  نیز بــر تدوین و اجــرای قرارداد های 
مشــارکت بین مردم و سازندگان برای حفظ 
حقوق مالــکان واحد های فرســوده نظارت 
می کنند. آیینی گفت: بهره گیری از همکاری 
حلقه های میانی بر عهده شهرداری ها گذاشته 
شده است؛ زیرا شهرداری ها از زیرساخت های 
لازم بــرای تعامــل بــا حلقه هــای میانی 
برخوردارنــد و می تواننــد در محلاتی که از 
وسعت چندانی برخوردار نیستند از نیرو های 
خود برای تشکیل این حلقه ها استفاده کنند.

تجارت آزاد با اوراسیا ابلاغ می شود
برقراری تجارت آزاد با ۴ کشور

رئیس سازمان توســعه تجارت ایران گفت: 
امیدواریم موافقت نامه تجارت آزاد با اوراسیا 
طی ۶ ماه آینده از ســوی مجلس شــورای 

اسلامی ابلاغ شود.
مهدی ضیغمی در همایش معرفی ظرفیت ها، 
اهــداف و برنامه های ششــمین نمایشــگاه 
توانمندی های صادراتی ایــران با بیان اینکه 
این رویداد مهم ترین رویداد تجاری کشــور 
است، اظهار کرد: در سال میلادی که گذشت 
۱۳۰۰ مهمان داشتیم بنابراین برنامه دولت 
افزایش کیفیت مهمانان و رشد تبادلات مالی 
در نمایشگاه ششم اســت. همه دولتمردان 
از این نمایشــگاه حمایت می کنند و در این 

نمایشگاه حضور خواهند یافت.
رئیس سازمان توســعه تجارت ایران افزود: 
برنامه ما در ســال میلادی جدید توســعه 
زیرساخت های نمایشگاه است چراکه هدف 
ما در رویداد ششــم ایران اکسپو، دعوت از ۵ 
هزار مهمان خارجی بود امــا ظرفیت تهران 
برای پذیرش حدود ۳۵۰۰ نفر است. دبیرخانه 
دائمی هم برای این نمایشگاه ایجاد می کنیم.

وی با بیان اینکه با حضور مهمان های خارجی 
تبادلات تجاری بین ایران و ســایر کشورها 
توســعه می یابد، گفت: قصد ما این است که 
با برگزاری هر نمایشگاه یک میلیارد یورو به 
صادرات کشور، افزوده شود. ضیغمی تصریح 
کرد: همزمان با این نمایشگاه طی سال گذشته 
موافقت نامه های تجــاری و آزاد را با برخی از 
کشورها رقم بزنیم. معاون وزیر صمت در ادامه 
اظهار کرد: امیدواریم تجارت آزاد با اوراســیا 
طی ۶ ماه آینده از ســوی مجلس شــورای 

اسلامی ابلاغ شود.
وی افزود: همچنین تجارت آزاد با کشورهای 
ســوریه و ونزوئلا و یکی از کشورهای اروپای 
شرقی در دست اقدام است. تجارت ترجیحی 
با اندونزی و برخی کشورهای آسیای شرقی 
نیز در دســتور کار قرار دارد. تجــارت آزاد با 
پاکســتان نیــز در مرحله تنظیم فهرســت 

کالاهاست.
ضیغمی گفت: همچنین اضافه کردن کشتی 
در حوزه دریای خزر و خلیج فارس به مقصد 
برخی از کشورها به ویژه آفریقا در دستور کار 

قرار دارد. 

اخبار

ســخنگوی دولت گفت:  
حمله آمریــکا، انگلیس و 
هم پیمانان شــان به یمن 
در ادامــه حمایت از تجاوز 
به غــزه و پشــتیبانی از 
نسل کشی در غزه اســت. به گزارش تسنیم، علی 
بهادری جهرمی سخنگوی دولت در نشست خبری 
امروز، سه شنبه، با خبرنگاران طی سخنانی تسلیت 
شهادت مستشاران نظامی سپاه پاسداران انقلاب 
اســلامی در دمشــق، گفت: این اقدامات نشــانه 
استیصال این رژیم در نبرد ظالمانه در سرزمین های 
اشغالی است و سند دیگری از حمایت همیشگی این 

رژیم از داعش است.
وی افزود: حمله آمریکا، انگلیس و هم پیمانان شان 
به یمن در ادامه حمایت از تجاوز به غزه و پشتیبانی 
از نسل کشــی در غزه است و از کشــورهای عربی 
و اســلامی انتظار می رود نســبت به این تجاوزها 
واکنشی نشــان دهند. ســخنگوی دولت درباره 
ســفر آتی رییســی به ترکیه بیان کرد: این سفر 
رییس جمهور به همراه یــک هیئت عالی رتبه فردا 
صورت خواهد گرفت و اسناد همکاری های مختلف 
در حوزه هــای فرهنگی، علمی، رســانه، تجارت و 

اقتصاد به امضا خواهد رسید.
بهادری جهرمی خاطرنشان کرد: مبادلات تجاری 
بین دو کشور در این دولت افزایش داشته و امسال 
حجم این مبــادلات به ۹.۵ میلیارد دلار رســیده 
است. دو کشــور ظرفیت های بیشــتری دارند که 
در این سفر، توافقات در این زمینه صورت خواهد 
گرفت. وی اضافه کــرد: هم چنین در این ســفر، 
درخصوص توقف حملات رژیم صهیونیستی در غزه 
گفت وگوهایی انجام خواهد شد. سخنگوی دولت 
در ادامه سخنانش اظهار داشت: دیروز شانزدهمین 
نظارت ســتادی رییس جمهور در ادامۀ سفرهای 
استانی در وزارت ورزش انجام شــد تا برنامه های 
دولت بهتر اجرا شــود و پیگیــری اولویت ها مورد 

رسیدگی قرار بگیرد.
بهادری جهرمی با اشاره به پرتاب ماهواره ثریا گفت: 
در روزهای گذشــته، دهمین پرتاب فضایی موفق 
در این دولت رقم خورد و بــا این پرتاب معادل کل 
ده سال اخیر پرتاب داشته ایم. با این پرتاب، ایران 
موفق شد به مدار ۷۵۰کیلومتری دست یابد و این 
امر به صورت کاملًا بومی به دســت آمده است. این 
مسیر حرکت با سرعت پیش می رود و پرتاب های 

دیگری برنامه ریزی شــده اســت. وی ابراز کرد: از 
همکاران مان در وزارت ارتباطات و سپاه پاسداران 
تشکر می کنیم که با همکاری، این موفقیت را رقم 
زدند. سخنگوی دولت در پاسخ به سؤالی پیرامون 
تغییرات انجام شده بر لایحه بودجه از جانب مجلس، 
عنوان کرد: دولت تلاش کرد با کنترل هزینه های 
جاری، افزایش منابع واقعی و ســوق دادن منابع 
به سمت ســرمایه گذاری مولد، بودجه تراز را ارائه 
کند و هدف گذاری رشد اقتصادی 8درصدی را مد 

نظر قرار دهد. 
هرگونه افزایــش هزینه جاری بــدون پیش بینی 
منابع، موجب خلق تورم برای مردم خواهد شــد، 
در این زمینه آمار نگران کننده ای شــنیدم و ۳۰۰ 
همت افزایش هزینه ها در بودجه را شــنیدم ولی 
چون هنوز متن نهایی نشده است نمی توان قضاوت 
داشت ولی مهم اســت که بدانیم مسئله خلق پول 
ناشی از کســری بودجه، ام المصائب کشور است و 
تلاش دولت و مجلس بایــد در جهت مهار عوامل 

خلق تورم باشد.
بهادری جهرمی اضافه کرد: انتظار می رود همکاری 
نزدیک بین دولت و مجلــس در پیش بینی واقعی 
منابع صورت بگیرد. منابع غیرواقعی اثری جز خلق 
تورم ندارد و باید بتوانیم بودجه بهتری داشته باشیم 

تا به مهار تورم کمک شود.
 وی در پاسخ به ســوال درخصوص اقدامات دولت 
برای لغو و خنثی ســازی تحریم ها، اظهار داشت: 
می توان بهترین گــزارش اثر اقدامــات دولت در 

این زمینه را در رکوردشــکنی تجارت خارجی با 
کســب رکورد ۱۱۲ میلیارد دلار تجارت خارجی 
غیرنفتی در ســال گذشته مشــاهده کرد. دولت 
پابه پای مذاکرات برای استیفای حق مسلّم ایرانیان 
در رفع تحریم های ظالمانه، اقدامات متعددی برای 
خنثی سازی تحریم ها از جمله عضویت در اجلاس ها 
و سازمان های بین المللی مانند بریکس، شانگهای و 
امثال آن انجام داده و توسعه دیپلماسی با محوریت 
کســب منافع اقتصادی و دیپلماســی همسایگی 

دنبال شده است.
سخنگوی دولت اضافه کرد: این نشان می دهد اقدام 
به نتیجه رسیده و هر دو مسیر مذاکرات برای لغو و 
خنثی سازی تحریم های غیرقانونی ادامه دارد. آقای 
باقری معاون سیاسی وزیر خارجه اخیراً با آقای مورا 
در ژنو دیدار داشتند و رفت وآمدها و مذاکرات ادامه 
دارد ولی دولت معطل این مســیر نمانده و این دو 

مسیر را با جدیت دنبال خواهد کرد.
بهادری جهرمی در ادامه ی این نشست درخصوص 
نگاه دولت در زمینه افزایش حقوق ها و اختلاف نظر 
در این زمینه با مجلس، خاطر نشــان کرد: دولت 
درباره افزایش حقوق ها تأکید داشــته که حمایت 
واقعی از مردم این اســت که همزمان هم بتوانیم 
تورم را مهار کرده و افزایش دستمزدها را نیز داشته 
باشیم. اگر مبتنی بر منابع غیرواقعی حرکت کنیم، 
همه می دانند که خلق تورم به معنای حمایت نبوده 
و ظلم به مردم اســت. باید منابع واقعی پیش بینی 
شود و در سقف منابع واقعی، هرچه بیشتر حمایت 

صورت بگیرد تا همه جامعــه ایرانی را مد نظر قرار 
دهیم.

وی گفت: نکته دوم اینکه نــگاه دولت این بوده که 
در افزایش حقوق ها، توجه بیشــتر به کسانی باشد 
که حقوق کمتری دریافت می کننــد و از مجلس 
می خواهیم که به این مســأله دقت داشته باشند. 
می خواهیم بتوانیم افزایش حقوق بیشــتری برای 
کسانی که حقوق پایین تری می گیرند داشته باشیم 
و کسی که حقوق بالایی دریافت می کند، ضرورتی 
ندارد که به میزان افزایش حقــوقِ فرد کم درآمد، 
افزایش دریافتی داشته باشــد. عدالت در افزایش 
حقوق ها باید متوسط باشد و در این صورت است که 

عدالت در پرداخت ها رخ می دهد.
سخنگوی دولت گفت: ما این مسأله را از کمیسیون 
تلفیق خواستیم ولی به تصویب نرسید؛ اگر گلایه 
مردم بر ناعادلانه بودن پرداخت هاســت، باید این 
روال ها اصلاح شود و از مجلس می خواهیم در این 
زمینه هم با تصویب افزایش متوسط حقوق که به 

سمت عدالت در پرداخت حقوق ها برویم.
بهادری جهرمی درخصوص کاهش ســهمیه آزاد 
کارت های ســوخت که اعلام شــد و اینکه بعضاً 
گمانه زنی می شود که این اقدام نوعی آماده سازی 
برای افزایش قیمت بنزین است، گفت: همان طور 
که می گویید گمانه زنی است و شما هم گمانه زنی 
نکنید؛ قبلًا ســتاد ملی کرونا تصمیمات مقطعی 
گرفته بود و چون ماه ها از گستردگی بحران کرونا 
گذشته، دوره ی استفاده از مصوبات مقطعی کرونا 

هم سپری شده است.
وی در پاسخ به سوالی درخصوص برنامه دولت برای 
خرید هواپیما و همچنین قیمت بلیط هواپیما بیان 
کرد: یک قرارداد ضعیف که از قبل منعقد شده بود، 
لغو شــده و اتفاق جدیدی نیســت. ایرباس از سال 
۱۳۹۷ تعلیق کرد و عملا اتفاق جدیدی نیفتاده است. 
ســرمایه گذاری و تأمین نقدینگی در نوسازی این 
ناوگان، حرکت به سمت تولید هواپیما های داخلی و 
توسعه علم و فناوری، اقدامات افزایش تاب آوری این 
حوزه و نهضت تعمیر قطعات از سوی دولت انجام شده 
است. در این دولت ۶۰ فروند هواپیما و بالگرد به ناوگان 

اضافه شده و عملیاتی شده اند.
سخنگوی دولت اظهار داشت: وزارت راه دیپلماسی 
فعالی در این زمینه داشته و دولت هم حمایت های 
خود را انجام داده اســت. درخصوص نرخ بلیط نیز 
باید گفت اردیبهشــت امســال افزایش نرخ بلیط 
 صورت گرفته بــود و دولت با افزایــش نرخ بلیط 

موافق نیست.

سخنگوی دولت: عدالت در افزایش حقوق ها باید متوسط باشد

رکوردشکنی تجارت خارجی غیرنفتی

تجارت ایــران و چین از ۱۴.۶ 
میلیارد دلار گذشت

گمرک چین از رشد ۳۰ درصدی صادرات ایران به 
این کشور در آخرین ماه سال ۲۰۲۳ خبر داد و کل 
تجارت دو کشور در سال میلادی گذشته را بیش 
از ۱۴.۶ میلیارد دلار اعلام کرد. گمرک چین اعلام 
کرد مبادلات تجاری این کشــور با ایران در سال 
۲۰۲۳ به ۱۴ میلیارد و ۶۵۰ میلیون دلار رسیده 
است. مبادلات تجاری دو کشــور در این سال با 
کاهش ۶.۲ درصدی نســبت به سال پیش از آن 

مواجه شده است.
در ســال ۲۰۲۲ مبادلات ایران و چین با رشد ۷ 
درصدی به ۱۵ میلیارد و ۵۰۰ میلیون دلار رسیده 
بود. بر اساس این گزارش صادرات چین به ایران در 
ماه های ژانویه تا دسامبر ۲۰۲۳ رشد  8.۶  درصدی 
داشته و به ۱۰ میلیارد و ۷۰ میلیون دلار رسیده 
است. چین در ســال قبل از آن ۹ میلیارد و ۲۷۰ 

میلیون دلار کالا به ایران صادر کرده بود.
اما واردات چین از ایران در سال ۲۰۲۳ با کاهش ۲۷ 
درصدی مواجه شده و از ۶ میلیارد و ۲۳۰ میلیون 
دلار در سال ۲۰۲۲ به ۴  میلیارد و ۵8۰ میلیون 
دلار در این سال رسیده است. تراز تجاری دو کشور 
در سال ۲۰۲۳ حدود ۵.۵ میلیارد دلار به نفع چین 
بوده است. بر اساس این گزارش سهم ایران از کل 
تجارت خارجی چین در سال میلادی گذشته فقط 
۰.۲۴ درصد بوده است. البته به گفته تحلیلگران، 
آمار واردات نفت ایران به دلیل تحریم های آمریکا 
در گزارش های رسمی گمرک چین لحاظ نمی 
شود و بنابراین تجارت واقعی دو کشور بسیار بیشتر 
از این ارقام اســت. چین در سال میلادی گذشته 
۵۹۳۶ میلیارد دلار با دنیا رابطه تجاری داشته که 
۳۳8۰ میلیارد دلار از این رقم مربوط به صادرات و 
بقیه نیز شامل واردات این کشور بوده است. تجارت 
جهانی چین در ســال میلادی گذشته ۵ درصد 
کاهش داشته اســت. در آخرین ماه سال ۲۰۲۳ 
تجارت ایران و چین ۴ درصد رشــد کرده و به ۱ 
میلیارد و ۲۵۱ میلیون دلار رسیده است. صادرات 
چین به ایران در این ماه ۵ درصد کاهش داشــته 
و از 8۹۳ میلیون دلار در دسامبر ۲۰۲۲ به 8۴۷ 
میلیون دلار در دســامبر ۲۰۲۳ رسیده است. اما 
واردات چین از ایران در این ماه افزایش قابل توجه 
۳۰ درصدی داشته و به ۴۰۴ میلیون دلار رسیده 
است. در دسامبر ســال قبل از آن واردات چین از 

ایران ۳۱۱ میلیون دلار گزارش شده بود.

اعلام وضعیت جاماندگان سود 
سهام عدالت

به گفته مدیرعامل سپرده گذار مرکزی، واریز سود 
سهام و مطالبات سنواتی از ابتدای سال تا اواخر دی 
ماه جاری به رقم ۱۰۲ هزار و ۷۴۰ میلیارد تومان 
رسید تا رکورد توزیع سود در بازار سرمایه شکسته 
شود. با مصوبه سازمان بورس و در راستای رعایت 
منافع و حقوق سهامداران خرد، سودهای جاری 
شرکتها و سودهای رســوبی به شکل متمرکز از 

طریق شب در سامانه سجام واریز می شود.
در این زمینه محمد باغستانی مدیرعامل شرکت 
سپرده گذاری مرکزی اوراق بهادار و تسویه وجوه 
اظهار داشت: واریز ســود به حساب سهامداران در 
سال ۱۴۰۲ با رشــد ۳۲ درصدی نسبت به سال 
گذشته از رقم ۱۰۰ هزار میلیارد تومان عبور کرده 
است. باغستانی افزود: واریز سود سهام و مطالبات 
سنواتی از ابتدای سال تا اواخر دی ماه جاری به رقم 
۱۰۲ هزار و ۷۴۰ میلیارد تومان رسید تا رکورد توزیع 
سود در بازار سرمایه شکسته شود. وی خاطر نشان 
کرد : شرکت سپرده گذاری مرکزی سال گذشته در 
مجموع مبلغ ۷۷ هزار میلیارد تومان سود از طریق 
اطلاعات سامانه سجام به حساب سرمایه گذاران 
واریز کرد که امسال شاهد رشد چشمگیری در واریز 
سود هستیم. باغستانی با بیان این که با الزام سازمان 
بورس و اوراق بهادار از ســال گذشــته واریز سود 
سنواتی به سهامداران آغاز شده است، اظهار داشت: 
سال گذشته سود سنواتی ۳۳۹ ناشر اوراق بهادار 
برای ۳۶ میلیون سهامدار واریز شد که بخش زیادی 
از معوقات سال های گذشته سهامداران پرداخت 
شــد. وی ادامه داد: از ابتدای امسال سود سنواتی 
۲۰۷ ناشر برای ۱۶ میلیون و ۲۲۱ هزار سهامدار و 
سود جاری ۵۴۵ ناشر برای ۵۲ میلیون و ۳۳۵ هزار 
سهامدار پرداخت شده تا سهامداران بدون دغدغه 

سودهای خود را دریافت کنند.
مدیرعامل سمات درخصوص وضعیت انتقال سهام 
عدالت متوفیان به وراث نیز گفت: دسترسی وراث 
متوفیان به سامانه میراث افزایش یافته و به نظر 
می رسد وراث هر چه سریعتر ثبت نام خود را در 
این ســامانه انجام دهند تا شرکت سپرده گذاری 
 مرکزی بتواند مراحل انتقال ســهام و واریز سود 
سال های قبل متوفیان ســهام عدالت را تا پایان 

امسال عملیاتی کند.
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مدیرعامل گروه مپنا گفت: اقدامات لازم برای صادرات 
برق ایران به ترکیه تقریبا تمام شده، اما هنوز اجرایی نشده 
 است؛ ظرفیت خوبی برای صادرات برق به ترکیه ایجاد 
خواهد شد.  محمد اولیا، در حاشیه سیزدهمین نمایشگاه 
بین المللــی انرژی های تجدیدپذیر و بهــره وری انرژی 
برق در جمع خبرنگاران اظهار داشــت: حوزه های آب، 
انرژی های تجدیدپذیر و بهــره وری انرژی در مجموعه 
گروه مپنا، موضوعاتی هســتند که از این پس، بیش از 
گذشته روی آن متمرکز خواهیم  شد. وی افزود: صنعت 
انرژی به سمت کاهش مصرف سوخت های فسیلی و رشد 
تجدیدپذیرها می رود و مپنا هم در همین راســتا برای 
توسعه تجدیدپذیرها برنامه ریزی کرده است. اولیا تصریح 
کرد: از حدود ۱۰ سال پیش، مپنا در بخش نیروگاه های 
بادی فعالیت کرده که این فعالیت شامل ساخت تجهیزات 
نیروگاه های بادی، اجرا و بهــره برداری از نیروگاه هایی 
مثل کهک، آقکند، میل نادر و... بوده است. وی ادامه داد: 
قدیمی تربن نیروگاه خورشیدی مپنا در کهک ساخته 
شده و اکنون در حوزه خورشیدی، نیروگاه ۶۰۰ مگاواتی 

را برای فولاد مبارکه در دست ساخت داریم.
مدیرعامل گروه مپنا با بیان اینکه در حوزه فنی، نیروگاه 
بادی پیچیدگی و سرمایه پذیری بیشتری دارد، گفت: 
در نیروگاه  خورشــیدی، پنل ها هم یک طرفه و هم دو 
طرفه هست که پنل های دوطرفه که امروز بیشتر مورد 

استفاده قرار می گیرد، ۲۰درصد راندمان  بیشتری دارد.
وی افزود: مپنــا در زمینه ســاخت داخل تجهیزات 
نیروگاه های خورشیدی برنامه ریزی کرده به طوری 
که در برنامــه دارد برای داخلی ســازی تجهیزات، با 
ســرمایه گذاران و ســازندگان خارجی وارد شراکت 
شــود. اولیا با بیان اینکه قیمت تجهیزات خورشیدی 
کاهشی و رو به توسعه اســت، گفت: اغلب پنل ها در 
حال حاضر وارداتی اســت  اما در زمینه تولید اینورتر 
 در مقیاس های کوچــک در مجموعه مپنــا در حال 
ســاخت هســتیم. وی ادامــه داد: ۷ پــروژه فعال 
تجدیدپذیــر در بخــش نیــروگاه هــای بــادی 
و خورشــیدی با مجموع ظرفیت ۷۰۰ مــگاوات در 
۱8 ماه آینده در دســت ســاخت خواهیم داشــت؛ 
 همچنین مذاکــرات برای آغاز پــروژه های جدید در 
حال انجام اســت. مدیرعامل گروه مپنا خاطرنشــان 
کرد: بازبینی جدی در استراتزی های مپنا برای ورود 
به تجدیدپذیرها صورت گرفته تا بتوانیم ســهم قابل 
توجهی در احداث نیروگاه های بادی و خورشــیدی، 
به عنوان پشــتوانه  توســعه تجدیدپذیرها داشــته 
باشــیم. وی افزود: برای ۶۵۰ مگاوات ساخت نیروگاه 
خورشــیدی در ۲ کشــور در حال مذاکره هستیم؛ 
 یکی به انــدازه ۳۰۰ مگاوات اســت کــه امیدواریم 

در ابن هفته نهایی شود.

در نظــر ســنجی جدید ایســپا، میزان اســتفاده 
مردم از شــبکه های اجتماعی مختلف مشــخص 
شــد کــه میــزان کاربــران واتســاپ نصــف، و 
 کاربــران پیــام رســان هــای داخلــی ۵ برابــر 
شدند. مرکز افکارسنجی ایسپا در آخرین گزارش از 
آمار استفاده از پیام رسان ها در کشور آورده است که 
۴۶.۵ درصد  مردم از »اینستاگرام« استفاده می کنند. 
۳۵.۳ درصد از »واتس آپ«، ۳۴.۶ درصد از »تلگرام«، 
۲۵.۲ درصد از »ایتا«، ۲۴.۱ درصد از »روبیکا« و 8.۷ 
درصد نیز گفته  اند از »بله« استفاده می کنند. میزان 
استفاده از سایر پیام رسان ها و شبکه های اجتماعی 

کمتر از ۷ درصد بوده است.
میزان اســتفاده مردم از پیام رســان ها و رسانه های 
اجتماعی خارجی از قبیل اینســتاگرام، واتس آپ و 
تلگرام در دوسال اخیر با نوساناتی همراه بوده است، 
به طوری کــه اســتفاده از پیام رســان واتس آپ 
از ۷۱.۱ درصــد در خرداد ۱۴۰۱ بــه ۳۵.۳ درصد 
در دیماه ۱۴۰۲ کاهش یافته اســت. رســانه های 
اجتماعی داخلی مثل روبیکا و ایتا  از اسفند ۱۴۰۱ 
 تاکنون، میزان اســتفاده آنها، تغییــر قابل توجهی 

نداشته است.
بر اساس این گزارش در ســوال مربوط به استفاده 
از پیام رســان ها و رســانه های اجتماعی داخلی و 

خارجی، افرادی که فقط مصرف کننده پیام رسان ها و 
رسانه های اجتماعی خارجی یا داخلی بودند تفکیک 
و محاسبه شد که طبق یافته های نظرسنجی دیماه 
ایســپا، ۳۷.۶ درصد افراد بالای ۱8 ســال، فقط از 
 پیام رســان ها و رســانه های اجتماعــی خارجی 

استفاده می کنند.
 ۱۴.۹ درصــد فقط از پیام رســان ها و رســانه های 
اجتماعــی داخلــی اســتفاده می کننــد. ۲۵.۵ 
درصــد از افــراد بــالای ۱8 ســال همزمــان از 
پیام رســان ها و رســانه های اجتماعــی خارجی 
و داخلــی اســتفاده می کننــد. ۲۲ درصــد مردم 
 نیز، گفته انــد از هیچ رســانه اجتماعــی مجازی

 استفاده نمی کنند.
نظرسنجی ایســپا بر حســب متغیرهای زمینه ای 
نشــان می دهد ۴۷.۱ درصد مردان، از اینستاگرام 
استفاده می  کنند که این نســبت برای زنان ۴۵.8 
درصد است. جوانان )۱8 تا ۲۹سال( با ۶8.۲ درصد 
بیشتر از ســایر گروه های ســنی، افراد دانشگاهی 
)۵۹.۱ درصــد( بیشــتر از افراد غیردانشــگاهی، 
ساکنان مراکز استان )۵۲ درصد( نیز بیشتر از سایر 
افراد، از اینستاگرام اســتفاده می  کنند. این تفاوت 
 بین گروه ها در اســتفاده از تلگــرام و واتس آپ نیز 

مشاهده می شود. 
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گروه اقتصاد ایران وجهان
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آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 

برابر رای شماره ۱۴۰۲۶۰۳۱۰۰۱۶۰۰۹8۱۹ هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک محمودآباد تصرفات 
مالکانه بلامعارض متقاضی آقای / خانم حسین مرادی لرکی فرزند موسی بشماره شناسنامه ۱۴ 
صادره از امیدیه در ششدانگ یک قطعه زمین با بنای احداثی که میزان ۱۰۰ سیر مشاع عرصه آن 
وقف می باشد)کاربری زراعی( به مساحت ۲۹۴.۹ مترمربع پلاک ۴8 فرعی از ۲۷ اصلی بخش ۱۰ 
واقع در گلیرد خریداری از مالک رسمی آقای / اکبر دهقان محرز گردیده است لذا به منظور اطلاع 
عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی میشود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند 
مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض 
خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم ،اعتراض دادخواست 
خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول 

اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. شناسه آگهی ۱۶۳۹۹۳۹
تاریخ انتشار نوبت اول : ۱۴۰۲/۱۰/۱۹ 
تاریخ انتشار نوبت دوم : ۱۴۰۲/۱۱/۴ 

مهدی آزاد 
رئیس ثبت اسناد و املاک

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمانشاه
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک کرمانشاه ناحیه دو

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و 

ساختمانهای فاقد سند رسمی
برابر رای شماره ۱۴۰۲۶۰۱۴۰۰۲۹۵۷ مورخ ۱۴۰۲/۱۰/۰۴ هیات کاداستر کشاورزی موضوع قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک کرمانشاه ناحیه دو تصرفات 
مالکانه بلامعارض متقاضی خانم ناهید قیسوندی فرزند امین بشماره شناسنامه ۳۲۴۰8۶8۶۳۶ صادره کرمانشاه در 
یک قطعه زمین مزروعی به مساحت ۳۳۴۴.۴۴ مترمربع از پلاک ۱ و ۳ فرعی از ۲۷ اصلی مفروز و مجزی شده واقع در 
روستای حسین آباد خریداری از مالک رسمی آقای احمد مرادی محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب 
در دونوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی 
داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دوماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، 
ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت 

انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول: ۱۴۰۲/۱۱/۰۱
تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱۴۰۲/۱۱/۱۵

سجاد مویدی، رئیس ثبت اسناد و املاک
۳۴۲۲/م الف/۱۲
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ضرورت ساماندهی واردات خودرو 
بابک صدرایی، کارشناس خودرو 

با توجه به چالش های موجود در مسیر تامین ارز برای واردات خودرو به نظر می رسد دولت بیشتر به 
دنبال استفاده از اخبار واردات برای مدیریت بازار خودرو است و در نهایت قرار نیست خودروی چندانی 
از این مسیر به بازار تزریق شود. این در حالی است که واردات خودرو های دسته دوم اگر به خوبی اجرا 
شود تاثیر مثبت در بازار خواهد داشت، اما در صورت اجرای نادرست بازار خودرو ساماندهی نخواهد 
شد. طبق برنامه دولت تا به امروز باید نزدیک ۳۰۰ هزار خودرو وارد کشور می شد که تا کنون واردات 

پنج هزارتا آن اجرایی شده است.
متاسفانه این قبیل آیین نامه ها، دستورالعمل ها و صحبت هایی که برخی مسوولین ماه ها شاید سال 
ها درباره واردات خودرو بیان می کنند دیگر محلی از اعتبار ندارد. به بیان دیگر آنقدر دســتورالعمل 
ها و آیین نامه های مختلف در مورد واردات خودرو ابلاغ شده و کارکردی نداشته که این آیین نامه ها 
دیگر قابل اطمینان نیستند. قیمت خودرو رابطه مستقیم با قیمت دلار دارد. با توجه به مسائل سیاسی 
و اعمال تحریم های بیشتر، قیمت دلار روزبه روز بیشتر می شود. خودرو همانند سایر کالاهای دیگر با 
افزایش نرخ ارز، گران تر می شود. با این وجود شیوه فعلی واردات خودرو، بسیار منحصربه فرد بوده و در 

هیچ جای دنیا مشابه آن دیده نشده است.
وعده عرضه خودروهای وارداتی در حالی به مردم داده شده که نه تعرفه واردات مشخص است و نه قیمت 
خودروهای وارداتی. همچنین با توجه به تحریم ها، معلوم نیست که واردات از کجا و به چه شیوه ای انجام 
می شود. برای بررسی بازار خودرو و صحبت از آینده آن ابتدا باید به عوامل کلان توجه کرد. از عوامل 
مهم اثرگذار بر بازار خودرو، شامل: شرایط اقتصادی و سیاسی کشور، قیمت دلار و روند نرخ تورم است. 

همه اینها با روند قیمت خودرو به نحوی ارتباط مستقیمی دارند.
در حال حاضر بازار خودرو نوسان های سال های گذشته را ندارد و در رکود به سر می برد. به نظر می رسد 
این وضع تا پایان سال ادامه دار باشد، یعنی تغییر خاصی در بازار رخ نخواهد داد. اتفاقی که می تواند بازار 
خودرو را تا پایان امسال دچار تحول کند و بر قیمت خودرو اثر بگذارد، واردات است، یعنی آنکه تعداد 

زیادی خودروی خارجی وارد کشور شود.

یک موسســه بین المللی با اشــاره به در دست 
ســاخت بودن حدود ۷۰ هزار کیلومتر خط لوله 
انتقال گاز در جهان اعلام کــرد ۵ هزار کیلومتر 
از این خطوط مربوط به ایران اســت و این کشور 
در رتبه سوم جهان از این نظر قرار گرفته است. 
موسســه تحقیقاتی گلوبال انرژی مانیتور طی 
گزارشــی اعلام کرد 69 هــزار و ۷۰۰ کیلومتر 
خط لوله انتقال گاز در دنیا در دســت ســاخت 
اســت که این رقم نســبت به ســال قبل رشد 
18 درصدی داشــته اســت. هزینه ساخت این 
 پروژه ها در حــدود 2۰۰ میلیــارد دلار برآورد

 شده است.
بر اســاس این گزارش 8۰ درصد از پروژه های 
ســاخت خط لوله گاز دنیا در قاره آسیا متمرکز 
است و سه کشــور چین، هند و ایران به ترتیب 
بیشــترین ســهم را از 69 هزار و ۷۰۰ کیلومتر 
پروژه در دست ساخت خط لوله گاز در جهان را 
به خود اختصاص داده اند. چین بیشترین سهم 
را در این زمینه دارد. این کشور در حال ساخت 
۳۰ هزار و ۳۰۰ کیلومتر خط لوله انتقال گاز در 
قالب 1۵۰ پروژه است. هند که در حال توسعه و 
مدرن سازی شبکه انتقال گاز خود است در رتبه 
دوم از این نظر قرار گرفته اســت و قصد دارد تا 

سال 2۰2۵ طول شبکه انتقال گاز خود را دو برابر 
کند. این کشور در حال ساخت 1۵ هزار کیلومتر 
 خط لولــه انتقال گاز بــا هزینــه 26.2 میلیارد 

دلار است.
ایران در رتبه سوم جهان از نظر طول خطوط لوله 
گاز در حال ساخت قرار گرفته است. این کشور 
هم اکنون در حال ساخت پنج هزار کیلومتر خط 

لوله با هزینه 1۷.8 میلیارد دلاری است.
ایران اکنون در حال ساخت خط لوله  سراسری 
شــماره 11 به طول 12۰۰ کیلومتر اســت که 
قرار است با هزینه چهار میلیارد دلاری در سال 
2۰26 تکمیل شود. ظرفیت این خط 4۰ میلیارد 
مترمکعب در ســال پیش بینی شده است. خط 
لوله سراســری شــماره 9 نیز پس از تاخیرهای 
مکرر در سال 2۰22 در دولت سیزدهم کلید زده 
شده است. این خط که به لحاظ طول، ششمین 
خط لوله انتقال گاز در دســت ساخت در جهان 
اســت به ایران کمک می کند نیازهای خود در 
اوج تقاضای گاز بــرای بخش خانگی و صنعت را 
تامین کند. طول این خط 19۰۰ کیلومتر است 
که با بهره برداری می تواند 4۰ میلیارد مترمکعب 
گاز را در ســال منتقل کند. هزینــه پیش بینی 
شــده برای ســاخت این خط ۳.4 میلیارد دلار 

برآورد شده است. علاوه بر در دست ساخت بودن 
پنج هزار کلیومتر خط لولــه انتقال گاز در ایران 
ســاخت 16۰۰ کیلومتر خط لوله با هزینه 9.9 
 میلیارد دلار نیز در مرحله طراحی و پیشــنهاد 

قرار دارد.
این گــزارش همچنین به موضــوع واردات گاز 
پاکســتان از ایران اشــاره کرده و نوشته ایران 
خط لوله لازم بــرای این پــروژه در خاک خود 
را تکمیل کرده اما پاکســتان بــه رغم تعهدات 
خود نتوانســته خط لوله انتقــال گاز ایران را در 
داخل مرز خود بســازد. مقامات پاکســتانی در 
اوت ســال 2۰2۳ برای فرار از جریمه ســنگین 
قرارداد با ایــران مدعی وضعیت فــورس ماژور 
شــدند که البتــه ایــران آن را نپذیرفتــه و از 
 جریمه تا 2۰ میلیارد دلاری پاکســتان ســخن

 گفته است.
روســیه، پاکســتان،آمریکا، نیجریــه، ایتالیا، 
آرژانیتن و کانادا نیز به ترتیب در رتبه های چهارم 
تا دهم از نظر طول خطوط لوله در حال ساخت 
برای انتقال گاز قرار گرفته اند. کل خطوط لوله 
انتقال گاز که در آمریکا در دســت ساخت است 
1۵۰۰ کیلومتر با هزینــه 11.۵ میلیارد دلاری 

محاسبه شده است.

در حالی در جلسه کمیته مزد موضوع "دستمزد منطقه 
ای" با مخالفت قاطع نمایندگان کارگری مواجه شد که 
به دلیل عدم جمع بندی، مقرر شــد در جلسه بعدی 
کمیته مزد هم بار دیگر در دســتور کار قرار گیرد. به 
گزارش تسنیم، جلســه کمیته مزد در حالی برگزار 
شد که همچنان وزارت اقتصاد تأکید بر بررسی" مزد 
منطقه ای" دارد. اخبار رسیده حاکی است، قرار است 
یک جلسه دیگر درباره مزد منطقه ای برگزار شود چرا 
که همچنان نمایندگان کارگری نسبت به این طرح 

ابهاماتی دارند.
بحث مزد منطقه ای هرســاله با نزدیک شدن به ماه 
های پایانی سال مطرح می شــود و موافق و مخالف 
خود را دارد. مخالفان این طرح معتقدند مزد منطقه ای 
باعث افزایش مهاجرت از شهرهای کوچک به بزرگ 
می شــود و موافقان این طرح عنوان می کنند که اگر 
مزد منطقه ای از مزد ملی کمتر نباشد و فرصت شغلی 
و زیرساخت های اقتصادی دیگر در شهرهای کوچک تر 
فراهم شده باشــد، طرح موفقی خواهد بود. فعالان 
کارگری اجــرای مزد منطقه ای را زنــگ خطر برای 

بی حقوق سازی بیشتر کارگران می دانند.
ماجرای تعیین حقوق و دســتمزد بر اســاس نقطه 
جغرافیایی محل ســکونت ازآن جایی شروع شد که 
عموماً هرچه شهرها بزرگ تر شدند هزینه های زندگی 

در آن مکان ها بالاتر رفت. یکــی از معیارهای تعیین 
افزایش حقوق و دستمزد هزینه سبد معیشت خانوار 
است. برخی با این ایده که هزینه سبد معیشت خانوار 
در مناطق مختلف کشور یکسان نیست این موضوع را 
مطرح کردند که باید مزد کارگران به صورت منطقه ای 
تعیین شود. این که مزد منطقه ای چه شرایطی دارد و 
آیا نسبت به حداقل دستمزد مبلغ بالاتری خواهد بود 

یا نه نیاز به بررسی دقیقی دارد.
علیرضا میرغفاری، عضو کانون عالی انجمن صنفی 
کارگران درباره جلسه کمیته مزد گفت: جلسه با ارائه 
گزارش معاونت اقتصادی مرکز پژوهش های مجلس 
آغاز شد و گزارشی در خصوص شاخص های موجود، 
سبد معیشــت، خوراکی ها، هزینه مســکن و... ارائه 
کردند و در نهایت با محوریت تفاوت حق هزینه مسکن 

خواستار اجرای مزد منطقه ای بودند.
وی ادامه داد: الزام نمایندگان کارگری این اســت که 
حداقل دســتمزد برابر با سبد معیشت درنظر گرفته 
شود و سپس با ساختار ســه جانبه گرایی و چانه زنی 
برای صنایع و مناطق مختلف مزد بالاتر از حداقل ها در 
نظر گرفته شود. قرار بود بحث مزد منطقه ای تمام شود 
ولی با توجه به اینکه بحث ها نهایی نشده و به سوالات 
و ابهاماتی که نسبت به این موضوع به وجود آمده بود 
پاسخ داده نشده بود مقرر شد یک جلسه دیگر هم با 

محوریت مزد منطقه ای برگزار شــود تا نتیجه گیری 
نهایی صورت گیرد.

محسن باقری، عضو کارگری شورای  عالی  کار در گفت 
و گویی اعلام کرده است: موضوع مورد مباحثه جلسه 
دیروز شورای  عالی  کار، ناگزیر بررسی مزد منطقه ای 

مطروح در جلسات قبلی بود.
وی بیان کرده است: گروه کارگری و نمایندگان تأمین 
اجتماعی همچنان بر مخالفت خود در خصوص اجرایی 
شدن این طرح مُصر هستند. چرا که همانطور که پیشتر 
نیز گفته ایم این طرح مشکل اجرایی دارد. حضرات ادعا 
می کنند که چنین طرحی مطابق قانون است. لکن آنچه 
که مدنظر ایشان است و از این طرح عاید خواهد شد، 

همانی نیست که ادعا می کنند.
باقری افزوده اســت: اینکه در مناطق کم برخوردار و 
کمتر توسعه یافته ای مانند شهرهای مرزی که هزینه 
کم است، درآمد هم کم باشــد، پس وقتی این افراد 
امکانات کافی در زمینه مثلا درمانی ندارند و لاجرم باید 
به مناطق برخوردار بروند، هزینه گزاف این موارد چگونه 
تامین خواهد شد؟! همه ی نقایص طرح مزد منطقه ای 
به کنار؛ این طرح به شکاف طبقاتی موجود در کشور 
دامن خواهد زد. لذا با توجه به مخالفت قاطع جامعه 
کارگری، اتخاذ تصمیم نهایی در مورد این موضوع به 

جلسه آینده شورای  عالی  کار موکول گردید.

اکبر صدقی، رئیس اتحادیه صنــف خیاطان زنانه و 
مردانه تهــران، می گوید: در شــرایطی که خیاطان 
باید شــب و روز کار کنند، در رکود به سر می برند. به 
گزارش پایگاه اطلاع رسانی اتاق اصناف تهران؛ مردم 
دیگر شــب عید مثل قدیم ســفارش دوخت لباس 
نمی دهند و بازار خیاطان مثل گذشته ها داغ نیست. 
بازخوانی صحبت های رئیس اتحادیه صنف خیاطان 
زنانه و مردانه برای ما تصاویری از شلوغی بازار و ازدیاد 
سفارش ها به اعضای اتحادیه این صنف را در سال های 
گذشته یادآور می شود؛ اتفاقی که نه متعلق به سال های 
دور که مربوط به همین دو سه ســال گذشته بوده؛ 
زمانی که مردم از آذر ماه برای شــب عید ســفارش 
دوخت لباس می دادند؛ اما حالا اعضای اتحادیه صنف 
خیاطان زنانه و مردانه بیکار هستند و سفارشی برای 

دوخت ندارند!
اکبر صدقی، رئیس اتحادیه صنــف خیاطان زنانه و 
مردانه، می گوید: باید سفره مردم رنگین شود تا مشتری 
و مخاطب بتواند با فراغ بال لباسی را که دوست دارد 
سفارش دهد تا برایش بدوزند. رئیس اتحادیه صنف 
خیاطان زنانه و مردانه می گوید: در شرایطی که خیاطان 
باید شب و روز کار کنند، در رکود به سر می برند. این 
در حالی است که سال های قبل در چنین فصلی اگر 
سفارش دوخت می دادید، همه وقت ها پر شده بود و 
شما را به سال بعد ارجاع می دادند. از طرف دیگر، گرانی 

در بازار به شکلی باورنکردنی بر این رکود، تاثیر گذاشته 
است؛ به گفته اکبر صدقی، مواد اولیه هر روز یک قیمت 
جدید و بالاتر دارند و طبیعی است که وقتی هزینه ها 
بالا بروند، کار هم گران درمی آید و از طرف دیگر کارها 
که گران باشند، استقبال مردم به دلیل پایین آمدن 

قدرت خریدشان هم کمتر می شود.
صحبت های رئیــس اتحادیه صنــف خیاطان بدان 
معناســت که قدرت خرید مردم پایین آمده و دیگر 
لباسی سفارش نمی دهند که برایشان دوخته شود. به 
گفته صدقی، مردم اگر بنا به خرید لباس داشته باشند، 
یک جنس دم دســتی و ارزان تری پیدا می کنند و یا 
اینکه از لباس های سال های قبل شان استفاده کرده و 

اگر نیاز بود آن را رفو یا تنگ و گشاد می کنند.
رئیس اتحادیه صنف خیاطان زنانــه و مردانه تهران 
در خصوص مواد اولیه ضمن بیــان اینکه گرانی این 
مواد، بیداد می کند، بیشــتر توضیح می دهد که »تا 
حدودی بر قیمت مواد اولیه داخلــی نظارت وجود 
ندارد؛ هرچند تذکرهایی در این خصوص داده  شده 

اما تاثیری نداشته.«
اما زمانی که سفارش های تکی توســط مردم با این 
چالش مواجه شده، به نظر می رسد که سفارش دوخت 
لباس های زنانه و مردانه توسط اداره ها، سازمان ها و 
نهادها بتواند گرهی از کار این صنف گشوده و آن را از 

ورشکستگی نجات دهد. 

محمدرضا فرجی، نایب رئیــس اتاق اصناف و رئیس 
اتحادیه فناوران رایانه تهران گفت: با توجه به افزایش 
روزافزون تقاضای کالاهای آی تی در تمامی حوزه ها، 
تصمیم کاهش 1۵ درصدی ســقف ثبت ســفارش، 
به صورت خاص بــرای صنف اســتراتژیک فناوران، 
نمودی ۵۰ درصدی پیدا خواهد کرد. این تصمیمات 
ناگهانی و مختل کردن فعالیت تجار باعث ورشکستگی 
شرکت های بزرگ آی تی خواهد شد و در نهایت دود آن 
به مصرف کننده می رود. وزارت صمت از 19 آذر ثبت 
ســفارش کالاهای آی تی را محدود کرده است و این 
موضوع باعث اعتراض تجار حوزه فناوری شده است. 
تجار می گویند چنانچه محدودیت های واردات اقلام 
آی تی ادامه داشته باشد تعداد قابل توجهی از شرکت ها 
ورشکسته و تعطیل خواهند شد و فعالان اقتصادی این 
حوزه مجبورند سرمایه خود را به کشورهای همسایه 
انتقال دهند. در همین زمینه نایب رئیس اتاق اصناف و 
رئیس اتحادیه فناوران رایانه تهران با اشاره به محدودیت 
جدید اعمال شده در بخش ثبت سفارش اقلام آی تی 
گفت: در ماه های پایانی سال تقاضای شرکت ها برای 
خرید اقلام آی تی زیاد شده است، این در حالی است که 
محدودیت های جدید برای تجار این صنف سبب شده 

عرضه کالا به بازار کاهش پیدا کند.
به گفته محمدرضا فرجی تهرانی،تجار آی تی با مشکل 
تازه ای رو به رو شدند و اخیرا مجوز واردات برای کلیه 

صنوف به میزان 8۵ درصد بیشــترین میزان سقف 
واردات بین دو ســال گذشته تعیین شده که نسبت 
به مصوبات قبلی 1۵ درصد کاهش داشته است. و با 
توجه به افزایش روزافزون تقاضای کالاهای آی تی 
در تمامی حوزه ها، تصمیم کاهش 1۵ درصدی سقف 
ثبت سفارش، به صورت خاص برای صنف استراتژیک 

فناوران، نمودی ۵۰ درصدی پیدا خواهد کرد.
او توضیح داد: اخیرا وزارت صمت ورود اقلام آی تی را که 
در این شرایط تحریمی به سختی وارد کشور می شود، 
محدود کرده اســت. در واقع تجار از طریق شرکت های 
خارجی خود اقلام به روز دنیا را برای مردم ثبت سفارش 
می کنند؛ اما به یکباره سقف ثبت سفارش تجار کالاهای 
آی تی در ایران محدود می شود. محمدرضا فرجی تهرانی 
می گوید: این تصمیمات ناگهانی و مختل کردن فعالیت 
تجار باعث ورشکستگی شرکت های بزرگ آی تی خواهد 
شد و در نهایت دود آن به مصرف کننده می رود. این نوع 
تصمیمات کارشناسی نشده تبعات سنگینی برای کشور 
دارد. نخســتین تبعات آن ورود اقلام قاچاق به داخل و 
همچنین خروج ارز قاچاق از کشور است که باعث افزایش 
نوسان ارز و گرانی کالا در بازار می شود. تبعات منفی دیگر 
این تصمیم، ورشکستگی اعضای صنف فناوران است. در 
این مواقع شرکت های واردکننده برای نجات بنگاه خود 
مجبورند نیروی انسانی خود را تعدیل کنند که به بیکاری 

جوانان در کشور دامن خواهد زد.

ســخنگوی صنعت آب کشــور با تأکید بــر اینکه 
جیره بندی آب در دســتور کار نیست، گفت: آنچه 
مطرح است، مدیریت مصرف بوده و کاهش مصرف 

1۵ درصدی آب در تهران یک ضرورت است.
به گزارش تسنیم، عیسی بزرگ زاده، سخنگوی صنعت 
آب در حاشیه نوزدهمین نمایشگاه بین المللی صنعت 
آب در جمع خبرنگاران اظهار داشــت: در حالی که 
بر اساس آمار بلند مدت توقع بر این بود که تاکنون 
متوســط بارش کشــور حدود صد میلیمتر باشد، 
متاســفانه حدود ۵۵ میلیمتر بارش صورت گرفته 
است؛ این بدان معناست که در سال آبی جاری از نظر 
حجم بارش، کشور 44 درصد نسبت به بلند مدت ۵۵ 
ساله عقب است و حتی در مقایسه با گذشته، حدود 

4۰ کاهش بارندگی صورت گرفته است.
وی افزود: استان های فارس، هرمزگان، بوشهر، قم، 
خراسان رضوی، مرکزی، سیســتان و بلوچستان، 
خراسان جنوبی، یزد، چهارمحال و بختیاری، زنجان، 
قزوین، کهگیلویه و بویراحمد، اصفهان، ســمنان، 
تهران، لرســتان، البرز، همدان و خوزســتان جزو 
استان هایی هستند که بارش های کمتری دریافت 
کرده اند؛ به طوری که حدود ۳6 تا ۷6 درصد نسبت به 

بلندمدت عقب هستند.
بزرگ زاده خاطرنشان کرد: این در حالیست که کشور 
تاکنون باید حدود 4۰ درصد از سهمیه  بارش سالانه 

خود را از ابتدای ســال آبی دریافت می کرد اما تنها 
حدود 22 درصد دریافت کرده است. وی همچنین 
با اشاره به حجم مخازن سدهای تهران بیان داشت: 
حجم مخازن ســدهای تهران در حال حاضر حدود 
26۵ میلیون مترمعکب است که در مقایسه با سال 
گذشته پنج درصد وضعیت بهتری دارد ولی درصد 
پرشدگی ســدها حدود 14 درصد است. سخنگوی 
صنعت آب با بیان اینکه وضعیت سامانه  سه سد شرق 
تهران یعنی لار، لتیان و ماملو نسبت به سال قبل افت 
داشته است، گفت: سدهای طالقان و امیرکبیر کرج 
وضعیت مناسب تری دارد. وی افزود: سامانه آبرسانی 
غرب تهران از دو ســد طالقان و کرج آب می گیرد و 
سامانه  شرق تهران از سه سد شرق تهران و ما مجبور 
هستیم که انعطاف پذیری های لازم را بین سامانه های 
شرق و غرب تهران برای مدیریت تهران به کار گیریم. 
بزرگ زاده اضافه کرد: برای اینکه از پیامدهای منفی 
کم بارشــی به ویژه در تهران عبور کنیم، لازم است 
شــهروندان تهرانی حدود 1۵ درصــد در مدیریت 
مصرف آب مشــارکت کنند. وی بــا تأکید بر اینکه 
تاکنون نه تنها جیره بندی آب در دستور کار نیست 
که حتی ســهمیه بندی آب نیز مطرح نیست؛ بلکه 
آنچه مطرح اســت، مدیریت مصرف بوده و اســاس 
آن نیز آگاهی رسانی به شهروندان و طلب همراهی 

مردم است.

وزیر صمت گفــت: تولید 
خودرو هــای مونتــاژی 
افزایش یافته است و تولید 
خودرو هــای داخلی را هم 
افزایش خواهیم داد. عباس 
علی آبادی وزیر صنعت، معدن و تجارت در حاشــیه 

بیست و ششمین دوره همایش رتبه بندی شرکت های 
برتر ایران در جمع خبرنگاران، اظهار کرد: وضعیت 
بازار خودرو رو به بهبود است، اما عده ای در این بازار 
به دنبال منافع خود و سودهای کلان هستند و از این 
فضا سوءاستفاده می کنند. مردم باید حوصله کنند زیرا 

وضعیت خوبی خواهیم داشت.
وی افزود: تولید خودروهای داخلی را افزایش خواهیم 
داد. همچنین تولید خودروهای مونتاژی افزایش یافته 

اســت. علی آبادی گفت: عرضه آزاد در خودروهای 
وارداتی داریم و تا پایان ســال تعهدات انجام خواهد 
شد و از سوی دیگر واردات خودرو نیز ادامه دارد. وزیر 
صمت تصریح کرد: خودروهای برقی و وارداتی عرضه 
خواهد شــد و مردم می توانند از بین این خودروها، 
خودروی مد نظر خود را انتخاب کنند. وی در خصوص 
اختصاص خودرو به جانبازان نیز گفت: این موضوع 
در کارگروه وزارت صمت مطرح و با نظر مثبت تأیید 

شد منتظریم در دولت مصوب شود؛ ضمن اینکه این 
موضوع برای سال آینده در برنامه آمده است.

در همین زمینه معاون اجرایی پلیس راهور فراجا با 
اشاره به زمان 48 ساعته شماره گذاری خودروهای 
وارداتی، اعلام کرد: طی 1۰ ماه ســال جاری 61۰۰ 
خودروی وارداتی پلاک ملی شــدند. سردار حسین 
رمضانی با اشاره به اینکه پلیس برای شماره گذاری 
خود طبق قوانین کشور هیچ مانعی ندارد، گفت: در 
صورتی که ضوابط و مقررات از طرف واردکنندگان 
خودرو رعایت شده باشد و منع قانونی وجود نداشته 
باشد، پلیس راهور در کمتر از 48 ساعت فرایند شماره 

گذاری را انجام می دهد.
وی گفت: در ســال جــاری بیش از 11 شــرکت 
درخواســت واردات خودرو را به پلیس راهور ارائه 
و دستورالعمل شماره گذاری آنها در کمترین زمان 

ممکن صادر شده است. معاون اجرایی پلیس راهور 
افزود: در طول 1۰ ماهه سال 14۰2 تعداد 498۰ 
خودروی سنگین و 112۰ دستگاه خودروی سبک 
وارداتی شــماره گذاری شده است که مبین انجام 
وظیفه درســت و ســریع پلیس راهور نسبت به 

تکالیف قانونی خود می باشد.
سردار رمضانی با اشاره به مقررات واردات وسایل نقلیه 
اظهار داشت: وارد کنندگان وسایل نقلیه می بایست 
مجوزهای قانونی لازم را برای این فعالیت تخصصی 
از مبادی ذیصلاح دریافت و همچنین در قبال تمام 
وســایل نقلیه وارداتی باید مجوزها و تاییدیه های 
لازم )قوانین ومقررات گمــرک و عوارض گمرکی، 
سازمان استاندارد، محیط زیست،رعایت شرط اسقاط 
خودروی فرســوده و...( را قبل از درخواست شماره 
گذاری به پلیس راهور ارائه نمایند. وی افزود: پلیس 
راهور مکلف است در چارچوب قوانین ومقررات پس 
از نظارت و کنترل دقیق بر اسناد و مدارک ارائه شده 

مذکور، نسبت به شــماره گذاری اقدام نماید. سردار 
رمضانی ابراز امیدواری کــرد، وارد کنندگان خودرو 
به جهت رعایت حق و حقــوق هموطنان عزیز، قبل 
از اقدام به درخواست شــماره گذاری، در چارچوب 
قوانین ومقررات تمام تاییدیه های لازم را اخذ کنند 
تا خریداران این خودروها نیز دچار سرگردانی نشوند.

دی ماه امسال معاون اول رئیس جمهور آیین نامه واردات 
خودروهای نو مصوب هیأت وزیران را به دســتگاه های 
ذی ربط ابلاغ کرد. بر اساس این آیین نامه، کارگروهی با 
عضویت وزیر صمت )رئیس کارگروه( و اقتصاد و رؤسای 
بانک مرکزی و سازمان برنامه و بودجه بنا به ضرورت و 
بر اساس نیازسنجی بازار خودروی کشور سقف سالانه 
واردات خــودرو را تعیین می کننــد. وزرای عضو این 
کارگروه با موافقت بانک مرکزی مسئول ابلاغ مصوبات 
این کارگروه خواهند بود. ضمن اینکه سالانه درصدی از 
ارز مورد نظر برای واردات خودروهای نو به مناطق آزاد 

تخصیص می یابد.

شایلی قرایی
News kasbokar@gmail.com

۶۱۰۰ خودروی وارداتی پلاک ملی شدند

افزایش تولید خودرو های داخلی 
عرضه همزمان خودروهای برقی و بنزینی

ضرورت کاهش ۱۵ درصدی مصرف آب در تهران تجار آی  تی به یک قدمی ورشکستگی رسیدندبازار شب عیدِ خیاطان کساد است

مخالفت قاطع نمایندگان کارگری با مزد منطقه ایایران در رتبه سوم ساخت خطوط لوله انتقال گاز
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فناوری و 
اطلاعات

اپل ۱۳.۷ میلیون دلار جریمه به روسیه پرداخت کرد
به گفته آژانس آنتی تراست روســیه، اپل ۱.۲ میلیارد روبل )۱۳.۶ میلیون دلار( 
جریمه به روســیه پرداخت کرده اســت. این جریمه برای سواســتفاده شرکت 
از موقعیت برتر خود در بازار پرداخت در اپلیکیشــن وضع شــده بود. اپل که به 
درخواست ها برای اظهار نظر پاسخی نداده قبلا با رای FAS درباره ارجحیت دادن 

محصولاتش بر رقبا در سیستم عامل iOS مخالفت کرده بود.
سرویس فدرال آنتی مونوپولی روسیه )FAS(اعلام کرد اپل در ۱۹ ژانویه ۲۰۲۴ 
میلادی جریمه را پرداخت کرده و این مبلغ به بودجه فدرال کشور منتقل شده 
اســت. در فوریه ۲۰۲۳ میلادی FAS اعلام کرد اپل ۱۲.۱ میلیون دلار جریمه 
آنتی تراست مربوط به یک پرونده دیگر پرداخت کرده است. در آن پرونده اپل به 

سواستفاده از قدرت خود در بازار اپلیکیشن های موبایل متهم شده بود.
طی چند سال اخیر روسیه با مدیران شــرکت های فناوری بزرگ چالش داشته 
است. یکی از دلایل این امر نیز انتشار محتوای غیرقانونی و ناتوانی شرکت ها برای 
ذخیره داده ها داخل کشور بوده است. این در حالی است که از زمان آغاز درگیری 

های روسیه و اوکراین این تنش ها بیشتر شده است.

منابع مالی برای اجرای »قانون جهش تولید دانش بنیان« 
تعیین شد

نمایندگان مجلس از محل منابع حاصل از عوارض صادراتی کلیه مواد و محصولات 
معدنی، اعتبارات لازم برای اجرای قانون جهش تولید دانش بنیان را پیش بینی 
کردند. نمایندگان مجلس شــورای اســلامی در جریان رســیدگی به گزارش 
کمیسیون تلفیق لایحه بودجه سال ۱۴۰۳ در بخش درآمدی، با بندهای الحاقی 

۲ و ۳ تبصره ۶ این لایحه موافقت کردند.
بند الحاقی ۲- وزارت امور اقتصاد و دارایی مکلف است نسبت به واریز کلیه منابع 
حاصل از عوارض صادراتی کلیه مــواد و محصولات معدنی صنایع معدنی، فلزی 
و غیر فلزی، محصولات نفتی، گازی و پتروشــیمی به صورت خام و نیمه خام به 
ردیف درآمدی شــماره ۱۱۰۵۲۰ مالیات موضوع بند )ز( تبصره ۶ قانون بودجه 
سال ۱۴۰۲ کل کشور به ردیف درآمدی شماره ۱۱۰۵۱۸ و حقوق ورودی ماشین 
آلات، تجهیزات و قطعات تولیدی، صنعتی، معدنی و کشاورزی به ردیف درآمدی 

شماره ۱۱۰۴۱۸ جدول شماره پنج این قانون اقدام نماید.
میزان قطعی عوارض صادراتی و فهرست کالاهای مشمول ظرف ۲ ماه پس از ابلاغ 
این قانون به تصویب هیأت وزیران می رسد. کلیه منابع حاصله جهت اجرای قانون 
جهش تولید دانش بنیان به معاونت علمی و فناوری و اقتصاد دانش بنیان ریاست 
جمهوری اختصاص می یابد به نحوی که معــادل ۵۰ درصد از آن صرف افزایش 
صندوق نوآوری و شکوفایی شود تا زمان تصویب فهرست کالاهای مشمول این 
بند، فهرست تصویب نامه هیأت وزیران، موضوع بند )ص( تبصره ۶ قانون بودجه 

۱۴۰۱ مبنای اجرای این بند می باشد.
سازمان برنامه و بودجه کشور مکلف اســت تخصیص ردیف هزینه ای بند را هر 
ماه به صورت یک دوازدهم صادر نماید. دبیرخانه شــورای راهبردی فناوری ها و 
تولیدات دانش بنیان موظف است گزارش عملکرد این بند را هر ۶ ماه یک بار در 
اختیار مجلس قرار دهد. این بند نافی تبصره چهار ماده هشــت قانون مالیات بر 
ارزش افزوده و بند الف ماده سه قانون حمایت از شرکت ها و مؤسسات دانش بنیان 

تجاری سازی، نوآوری ها و اختراعات مصوب ۱۳۸۹ نمی باشد.
بر اساس بند الحاقی ۳ به این تبصره، مجموع معافیت ها، نرخ صفر مالیاتی، کاهش 
نرخ مالیاتی و سایر مشوق های مالیاتی اشخاص حقیقی و حقوقی از محل مجموع 
درآمدهای حاصله برای عملکرد ســال های ۱۴۰۲ و ۱۴۰۳ به اســتثنای موارد 
مندرج در ماده ۱۳۹ قانون مالیات های مســتقیم، موارد مندرج در قانون جهش 
تولید دانش بنیان و معافیت های دارای ســقف زمانی مشــخص برای اشخاص 
حقوقی تا پنج میلیون میلیارد ریال و اشخاص حقیقی تا پانصد میلیارد ریال قابل 

اعمال است.

تولید دو داروی جدید فشار خون در کشور
متخصصان یک شرکت داروســازی موفق به تولید دو داروی جدید درمان فشار 
خون بالا شدند که حدود ۳۲ میلیون ایرانی به درجات مختلفی از آن مبتلا هستند.

به گزارش معاونــت علمی، فنــاوری و اقتصاد دانش بنیان ریاســت جمهوری، 
رضا کریمــی مســتوفی، مدیرعامل یک مجموعه داروســازی اظهار داشــت: 
متخصصان این مجموعه موفق شده اند داروی فشار خون تلمیک – اچ، نخستین 
تلمیســارتان/هیدروکلروتیازید در ایران را در اختیار بیمــاران قرار دهند. این 
 دارو که به صورت قرص های روکش دار تولید شــده برای درمان فشارخون بالا 

استفاده می شود.
وی با بیان اینکه حدود ۳۲ میلیون نفر در ایران دارای درجاتی از فشار خون بالا 
هستند، اظهار داشت: فشــارخون بالا از مهم ترین علل زمینه ساز بیماری های 
قلبی عروقی مانند سکته قلبی، سکته مغزی و مرگ در اثر این بیماری ها می باشد. 
حوادث قلبی عروقی در ساعات اولیه صبح که تعادل بعضی از هورمون های موجود 
در بدن به هم می خورد بیشتر از ساعات دیگر اتفاق می افتد. از مزیت های داروی 
تلمیسارتان/هیدروکلروتیازید اکتوورکو، کنترل دائمی فشار خون به خصوص در 

زمان خواب شبانگاهی و ساعات آغازین صبح است.
مستوفی خاطرنشان کرد: مصرف این دارو می تواند فشار خون بیمار را به مدت 
۲۴ ساعت کنترل کند و عوارض فشارخون را کاهش دهد. وی افزود: یکی دیگر از 
داروهای جدید این شرکت که در نمایشگاه محصولات دانش بنیان حوزه غذا، دارو 
و تجهیزات پزشکی )سلامت بنیان( رونمایی شد، داروی ایربسال )ایربسارتان( 
است که به صورت قرص های روکش دار و خط دار ۳۰۰ میلی گرمی موجود می 
باشد. این دارو برای درمان فشــارخون بالا و هم چنین درمان نفروپاتی دیابتی 

استفاده می شود.
مستوفی با اشاره به این که فشار خون بالا که متأسفانه شیوع نسبتا بالایی هم در 
کشور دارد از مهمترین عوامل بیماری های قلبی عروقی و کلیوی است، تصریح 
کرد: عارضه فشار خون بالا در بیماران دیابتی )دارای قند خون بالای کنترل نشده( 
می تواند باعث آسیب به عروق کلیه و ســلول های آن شود که آسیب دیدن این 
سلول ها در نهایت به بروز نارسایی کلیه منجر می شود. داروی ایربسال علاوه بر 
کنترل فشارخون، می تواند در پیشگیری از نفروپاتی دیابتی )دفع پروتئین از کلیه 

ها( موثر باشد.
مدیرعامل این داروسازی با اشاره به تولید نزدیک به ۴۰۰ محصول دارویی در ۱۵ 
حوزه درمانی در این شرکت که طیف گسترده ای از داروهای بیماری های عمومی تا 
آنکولوژی و داروهای پرخطر، هورمونی و بیولوژیک را شامل می شود اظهار داشت: 
این مجموعه دارویی که در زمینه تولید مواد اولیه دارویی و مکمل ها هم فعالیت 
دارد در راستای کمک به توسعه فعالیت های دانش بنیان در حوزه سلامت اقدام به 

راه اندازی شتابدهنده اکتوتک کرده است.
مســتوفی در پایان اضافه کرد: این مجموعه دانش بنیان که ســال ۹۹ با حضور 
معاون علمی و فناوری رئیس جمهور و دبیر ســتاد توســعه زیســت فناوری به 
بهره برداری رســید در حال حاضر یک مجموعه تحقیق و توســعه پیشرفته با 
الزامات یک پارک علم و فناوری است که از تجاری ســازی ایده های نوآورانه در 
حوزه های مختلف از جمله داروهای بیوتکنولوژی، واکســن، فرمولاسیون های 
جدید دارویی، پزشکی شخصی شده، ســلامت هوشمند، کیت های تشخیصی 
 و کنتــرل کیفیت غذا و حــوزه مواد اولیــه و تجهیزات خط تولیــد کارخانه ها

 حمایت می کند.

اخبار

قائم مقام بنیاد ملی نخبگان 
گفت: در نامه ای به شــورای 
پول و اعتبار پیشــنهاد دادم 
مبلغ وام ودیعه مسکن به یک 
میلیــارد تومــان و وام خرید 

مسکن نیز به ۳ میلیارد تومان افزایش یابد.
سید سلمان سید افقهی در گفت وگو با مهر، درباره آخرین 
وضعیت وام خرید و ودیعه مسکن نخبگان اظهار کرد: در 
حال حاضر وام خرید مسکن نخبگان یک میلیارد تومان 
و وام ودیعه مسکن ۳۰۰ میلیون تومان است اما با توجه به 
اینکه در شرایط حال حاضر کسی نمی تواند با یک میلیارد 
تومان خانه بخرد، در نامه ای به شورای پول و اعتبار پیشنهاد 
دادم مبلغ وام ودیعه مســکن به یک میلیارد تومان و وام 

خرید مسکن نیز به ۳ میلیارد تومان افزایش یابد.
قائم مقام بنیاد ملی نخبگان با اشــاره به اینکه ســال 
گذشته در هیأت امنای بنیاد ملی نخبگان تهیه ۱۰۰۰ 
واحد مسکونی برای نخبگان مصوب شد، افزود: تأمین 
اعتبار این طرح به ســازمان برنامه موکول شده اما این 
سازمان متأسفانه علی رغم پیگیری هایی که انجام شده، 

هنوز هیچ اعتباری را به این کار اختصاص نداده است.

بیمه تکمیلی نخبگان در راه است
قائم مقام بنیاد ملی نخبــگان از طرح جدید بنیاد برای 
بیمه تکمیلــی نخبگان هزار نفر از نخبــگان خبر داد و 

گفت: یکی از برنامه هایی که در دســتور کار بنیاد ملی 
نخبگان قرار دارد بحث بیمه تکمیلی این عزیزان است 
که پیشنهاد دادم بالاترین تعهدات بیمه ای برای نخبگان 
در نظر گرفته شــود که برای هر فرد تقریباً در ماه یک 
میلیون و ۲۰۰ هزار تومان و در سال برای هزار نفر، ۱۲ 

هزار میلیارد تومان باید پرداخت کنیم.

بیمه هزار نخبه با بالاترین تعهدات بیمه ای 
قطعی شد

وی ادامه داد: البته به من گفته شــد تعهدات بیمه ای کم 
شود تا افراد بیشتری تحت پوشش بیمه قرار بگیرند که بنده 
پاسخ دادم یا کسی را بیمه نمی کنیم یا اگر این کار را انجام 
می دهیم، باید بهترین شرایط را فراهم کنیم. در حال حاضر 
بیمه تکمیلی برای هزار نفر از نخبگان قطعی شــده ولی 

اجرای چنین طرح هایی به تأمین اعتبار گره خورده است.

بودجه ۱۴۰۲ بنیاد تنها ۲۵ درصد محقق شده 
است!

ســید افقهی با بیان اینکه بودجه بنیاد در سال ۱۴۰۲ 
تاکنون تنها ۲۵ درصد محقق شده و این موضوع باعث 
شــده که در برنامه ها و حمایت هایمان با مشکل مواجه 
شویم، تصریح کرد: ما تحت فشار هستیم و از دوستان 

بارها هم پیگیری کردیم.
وی ادامه داد: با توجه به اینکه رئیس بنیاد، معاون علمی 
رئیس جمهور است، متأســفانه این درکِ اشتباه وجود 
دارد که سازمان برنامه وقتی بودجه ای را برای معاونت 
لحاظ می کند، عنوان می کند که بودجه بنیاد هم در دل 

آن قرار گرفته در حالی که رئیس بنیاد با حفظ سمت، 
معاون علمی رئیس جمهور است.

اولویت سازمان برنامه و بودجه نخبگان نیست
قائم مقام بنیاد ملی نخبگان بیان کرد: بارها این را گفته 
ایم که دولتی که می خواهد چند میلیون مسکن بسازد 
برای هزار مسکن نخبگان نباید دچار مشکل باشد و البته 
هم نیست، ولی مساله این اســت که اولویت عزیزان در 
ســازمان برنامه و بودجه نخبگان نیست. وقتی بودجه 
بنیاد تنها ۲۵ درصد محقق شده و از طرفی طرح مسکن 
نخبگان محقق نشــده و طرح جذب در دســتگاه های 
اجرایی به دلیل عدم تأمین اعتبار در برخی جاها مشکل 

اعتبار دارد، برداشت ما این است که نخبگان در اولویت 
قرار ندارند و طرح های مربوط به آنها اجرایی نمی شود.

شعار نخبه پروری می دهیم اما در عمل هیچ 
کاری انجام نمی دهیم

وی افزود: مرتباً از نخبه پروری، نخبه گزینی و نخبه گماری 
صحبت می کنیم اما هیچ اتفاق خاصی در عمل برای آنها رقم 
نمی خورد. در حال حاضر برای پیشــبرد برنامه های جاری 
بنیاد با اعتبارات موجود، با مشکل مواجه هستیم و وضعیت 
نامطلوبی داریم. در صورتی که نسبت فایده به هزینه در حوزه 
نخبگان به شدت بالا است ولی ما این را در نظر نمی گیریم و 

بنده معتقدم متأسفانه تقسیم درست بودجه اتفاق نمیفتد

بیمه ۱۰۰۰ نخبه با بالاترین تعهدات بیمه ای قطعی شد

پیشنهاد افزایش وام خرید مسکن نخبگان
News kasbokar@gmail.com

معاون فنــاوری وزیــر علــوم گفــت: در چارچوب 
دستورالعمل حمایت از پایان نامه ها از پایان نامه هایی 
حمایت می کنیم که قابلیت رسیدن به محصول در حد 

سطح آمادگی فناوری ۲ یا ۳ را دارند. 
به گزارش وزارت علوم، سجاد محمدعلی نژاد در پنجاه 
و نهمین اجلاس معاونان پژوهش و فناوری دانشگاه ها، 
پژوهشــگاه ها و مراکز آموزش عالی و پارک های علم و 
فناوری که در تالار علامه امینی دانشگاه تهران برگزار 
شد، با اشاره به تاریخچه مسئولیت پذیری دانشگاه ها 
گفت: حدود ۷۰ سال پیش موضوع تبدیل علم به ثروت 
اصلی ترین دغدغه مراکز آموزش عالی جهان بود. حل 
مســائل بین المللی بعداً به دغدغه تبدیل شد و حدود 
یک دهه بعد حفظ این نظام مهم بود و طی ۲ دهه اخیر 
نقش آفرینی دانشگاه ها در جامعه و مسئولیت اجتماعی 

آن به ادبیات اصلی این حوزه تبدیل شد.
وی افزود: این موضوع امروز در حاکمیت و حتی میان 
مردم هم وجود دارد کــه چگونه دانشــگاه می تواند 
نیازهای اجتماعی را رفع و مســائل پیچیده اجتماعی 

روز را حل کند.
معاون فناوری و نوآوری وزارت علوم با بیان اینکه اولویت 
توسعه، فناوری هایی است که نیازهای ملی و منطقه ای 
را رفع کند، گفت: بر این اســاس، بخــش عمده ای از 
برنامه ها را تنظیــم کرده و کمک هــا را به پارک های 
علم و فناوری اختصاص می دهیم . همچنین توســعه 
فناوری هایی که پیشران باشــد و بتوانند فناوری های 
دیگر را نیز توسعه دهند مانند هوش مصنوعی، زیست 

فناوری و کوانتوم از دیگر اولویت های ماست.

۳ ماموریت معاونت فناوری و نوآوری
محمدعلی نژاد در مورد ۳ ماموریت معاونت فناوری و 
نوآوری وزارت علوم گفت: این ماموریت ها خلق، توسعه 
و تکمیل فناوری، توسعه اقتصاد دانش بنیان و ترویج 

علم و فناوری در جامعه فناورانه کشور هستند.
وی به دســتورالعمل حمایت از پایان نامه های که به 

زودی ابلاغ می شود، اشاره کرد و ادامه داد: بر اساس این 
دستورالعمل از پایان نامه ها حمایت می شود. دبیرخانه 
رویش فناورانــه را در پارک علم و فناوری دانشــگاه 
تربیت مدرس ایجــاد کرده ایم و در ایــن چارچوب از 
پایان نامه هایی حمایت می کنیم که قابلیت رسیدن به 

محصول در حد سطح آمادگی فناوری ۲ یا ۳ را دارند.
وی افزود: با این نگاه که وقتی دانشجو از پایان نامه خود 
دفاع کرد می تواند هســته فناور در مرکز رشد یا پارک 
علم و فناوری شکل دهد. این تجربه مشابه در پارک علم 
و فناوری دانشگاه تهران و پارک دانشگاه تربیت مدرس 

انجام شده است و اکنون در حال گسترش آن هستیم.
معاون فناوری و نوآوری وزارت علوم با اشاره به ظرفیت 
های قانون جهش تولید دانش بنیان گفت: آیین نامه 
ماده ۵ قانون جهش تولید دانش بنیان که به زودی در 
شورای معاونان وزارت علوم مطرح می شود، بر رعایت 

حق مالکیت فکری تاکید دارد.
وی خاطرنشان کرد: بر اساس این آیین نامه پایان نامه 
بعد از پایان، باید نســبت حق مالکیت فکری اســتاد، 
دانشجو و دانشــگاه تعیین تکلیف شــود. این امر به 
ارزش گذاری دارایی های فکری و معنوی کمک می کند 
و وظیفه قانونی است که باید سهم هر کدام از طرفین 

مشخص باشد.

راه اندازی کارگزاری ها در پارک های علم و فناوری
محمدعلــی نــژاد از راه انــدازی کارگزاری هایی در 
پارک های علم و فناوری و دانشگاه ها خبر داد و گفت: 
این کارگزاری ها به دارندگان طرح و ایده کمک می کنند 
طرح را به بخش خصوصی ارائه دهند. به این شــکل، 
بخش عمــده ای از دغدغه در تعامل اســتاد با بخش 
خصوصی و خارج از دانشــگاه برای جذب ســرمایه و 
فروش محصول رفع می شود و کارگزاری این کارها را 

انجام می دهد.
وی اقدام بعــدی را توجــه و تکمیل زنجیــره ارزش 
راهبردی پیشنهادی برای هر دانشگاه دانست و گفت: 

نگاه ما این است که در موضوعات مختلف کشور زنجیره 
تامین یا زنجیره ارزش راهبردی باید کامل شــود. هر 
پارک علم و فناوری یا دانشگاه می تواند بخشی از این 

خلأها را رفع و زنجیره را کامل کند.
معاون فناوری و نــوآوری وزارت علــوم تصریح کرد: 
برای هدایــت زنجیره های ارزش راهبــردی با وزارت 
کشور و وزارت صمت مذاکره کرده ایم تا نیازهای این 
وزارتخانه ها را بدانیم و در نهایت دبیرخانه ای تشکیل 
می دهیم که وظیفــه جهت گیری و هدایت پارک های 
علم و فناوری را در تامین نیازهای وزارتخانه ها برعهده 
داشته باشــد و اتصالات را بین وزارتخانه ها، معاونت 
علمی، وزارت علوم و پارک هــای علم و فناوری ایجاد 
کند. وی تاکید کرد: یکی از دغدغه های جدی تکمیل 
زنجیره های ارزش راهبردی اســت و جزو اولویت های 

اصلی ماست.

ظرفیت قانون جهش تولید دانش بنیان برای 
نوشتن زیرساخت های فناوری

محمدعلی نژاد خاطرنشــان کرد: قانون جهش تولید 
دانش بنیان، ظرفیت هــای زیادی دارد کــه از آن به 
خوبی استفاده نشده اســت. در حالی که منابع دولتی 
برای توسعه زیرساخت های فناوری کافی نیست، ماده 
۱۱ قانون جهش تولید دانــش بنیان که اجازه اعتبار و 
معافیت مالیاتی می داد ظرفیت خوبی است و می توان با 
آن زیرساخت های موجود را توسعه داد و بهبود بخشید.

وی افزود: برای نمونه می توان آزمایشگاه های مرجع را 
با معافیت مالیاتی مجموعه های تولیدی بزرگ توسعه 
داد و این موضوع در شورای راهبردی دانش بنیان هم 
مصوب شده است؛ ولی دانشــگاه ها و پارک های علم 
و فناوری غیراز پارک علم و فناوری دانشــگاه صنعتی 

شریف از این فرصت به خوبی استفاده نکرده اند.
معاون فناوری و نوآوری وزارت علوم گفت: این معاونت 
می تواند برای راهنمایی مذاکرات و جلب فرصت ها به 
منظور اســتفاده از ظرفیت های این قانون به دانشگاه 

ها و پارک های علم و فناوری کمــک کند. وی گفت: 
همچنین مــاده ۱۳ قانون جهش تولیــد دانش بنیان 
ظرفیت خوبی در حوزه ارتبــاط با صنعت به خصوص 
برای بنگاه ها و شــرکت های دارای بخــش تحقیق و 

توسعه، دارد.

استفاده از ظرفیت انجمن های علمی
محمدعلی نژاد به اهمیت انجمن های علمی دانشجویی 
اشاره کرد و گفت: به تازگی یک تفاهم نامه بین معاونت 
فناوری و نــوآوری وزارت علوم بــا معاونت فرهنگی 
اجتماعی وزارت علوم برای اســتفاده از ظرفیت های 
انجمن های علمی دانشــجویی منعقد شده است. این 
انجمن ها می توانند در مجموعه های دانشجویی امید 
ایجاد کند، آموزش های زیادی دارنــد و با هزینه کم 

رویداد علمی برگزار می کنند.
وی ادامه داد: با این تفاهم نامه اعضای این انجمن های 
علمی می توانند با شرکت های دانش بنیان بهتر و بیشتر 
آشنا شــوند. همچنین به ترویج علم و فناوری، ارتقای 
توسعه فردی دانشجو و تشکیل هسته پیش رشد کمک 
کنند. برای این هدف دبیرخانه ای را شکل خواهیم داد و 
از طرح های ویژه این انجمن ها از هر دانشگاهی حمایت 
می کنیم. وی از همه دانشگاه ها خواست برنامه ای برای 
ورود و نقش آفرینی اعضای انجمن های علمی در حوزه 
فناوری تهیــه کنند تا از توان و انگیــزه آنها برای حل 

مسائل استفاده شود.
محمدعلی نــژاد اعلام آمادگی کرد تــا از ۱۰۰ برنامه 
ویژه دانشگاه ها در حوزه دانشجویی و برای دانشجویان 
کارشناسی و کارشناسی ارشد که برای توسعه مهارت 
های فردی دانشجویان باشد، تا پایان این سال تحصیلی 
حمایت کنند. وی گفت: همــه دبیرهای انجمن های 
علمی دانشــگاه های کشــور را در یــک گردهمایی 
هفتــه آینده در شــهرک علمی تحقیقاتــی اصفهان 
دعوت کرده ایم تا بتوانیــم هماهنگ تر برای این افراد 

برنامه ریزی کنیم.

یکی از شــرکت های فناور دســتگاه اکسیژن ســاز 
هوشمندی را ساخت که قادر است اطلاعات بیماری را 

از راه دور در اختیار پزشک قرار دهد.
سحر صابری منش، مســئول فنی این شرکت با بیان 
اینکه فرآیند طراحی این دستگاه با یک ایده در دوران 
دانشجویی آغاز شــد، افزود: در دی سال ۹۹ کار روی 
طراحی و ساخت آن توسط یک تیم دانشجویی شروع 
شد و در اسفند ۱۴۰۱ موفق به دریافت مجوز تولید آن 
شدیم و در تیرماه ۱۴۰۲ نیز گواهی  نانومقیاس را برای 

آن دریافت کردیم.
وی با بیان اینکه در حال حاضر، در حال آماده شدن برای 
تولید انبوه هســتیم، اظهار کرد: این دستگاه به صورت 
آزمایشی در یکی از بیمارســتان ها مورد آزمایش قرار 
گرفت و عملکرد آن توسط پزشک متخصص بیماری های 
عفونی نیز مورد بررسی قرار گرفته است. میزان اکسیژن 
خون بیمار قبل و بعد از اســتفاده از این دستگاه مورد 

بررسی قرار گرفت تا عملکرد آن مشخص شود.
صابری منش با تاکید بر اینکه در این دستگاه اکسیژن ساز 
از یک برنامه برای هوشمندسازی استفاده شده است تا 
بین بیمار و پزشک و حتی اطرافیان بیمار ارتباط ایجاد 
کند، ادامه داد: در صورت تغییــر در وضعیت بیمار به 
سرعت به آنها اطلاع داده می شود تا اقدامات درمانی لازم 
صورت گیرد. همچنین با توجه به اینکه عوامل بیماری زا 

که بیماران در معرض آنها هستند، می تواند مشکلات 
بسیاری برای آنها در پی داشته باشد، از فیلترهای نانویی 
حاوی نانوذرات نیز در دستگاه اکسیژن ساز استفاده شده 

تا عوامل بیماری زا از بین بروند.
مسئول فنی این شــرکت، یادآور شــد: این دستگاه 
بیشتر برای مصارف خانگی و کلینیک ها طراحی شده 
است. تا پیش از شیوع کرونا، استفاده از دستگاه های 
اکسیژن ساز قابل حمل چندان رایج نبود، اما با گسترش 
کرونا، نیاز به چنین تجهیزاتی افزایش یافته و در نتیجه 
این محصول می تواند به بخشی از نیاز بازار داخل پاسخ 
دهد. با توجه بــه محدودیت های موجود در مســیر 
واردات تجهیزات مشابه خارجی، این دستگاه می تواند 

به بیماران کمک شایانی کند.
به نقل از ســتاد نانو، این دانش آموخته رشته دکتری 
مهندسی پزشــکی دانشــگاه آزاد خاطر نشان کرد: 
 )ICAN( مرکز صنعتی ســازی نانوفناوری کاربردی
از این طرح حمایت کرده اســت تا از زیرساخت های 
این مرکز برای توسعه کسب و کار بهره مند شویم. در 
حال حاضر در بخش مطالعات بازار و تامین مالی نیز 
به ما کمک می کنند. به گفته وی، با چند بیمارستان 
در شهر کاشــان رایزنی هایی برای خرید این دستگاه 
 صورت گرفته اســت و قراردادی نیز در این مســیر

 منعقد شده است.

داده های استاتیستا نشان می دهد ویرجینیای شمالی، 
پکن و لندن، میزبان بزرگترین دیتاسنترهای جهان 
هستند. رشد اپلیکیشــن های هوش مصنوعی مانند 
چت جی پی تی یا بارد، به دلیل نیازهای نسبتا سنگین 
مدل های زبانی بزرگ، باعث افزایش تقاضا در شبکه 
دیتاسنتر جهان شــده اســت. این تقاضای رایانشی 
در ســال های آینده افزایش خواهد یافت و ســاخت 
دیتاسنترهای جدید و توسعه ظرفیت دیتاسنترهای 

فعلی را ضروری می کند.
نموداری که وب سایت استاتیستا فراهم کرده است، بر 
مبنای داده هایی است که در سال ۲۰۲۲ توسط شرکت 
مستغلات تجاری »کاشمن اند ویک فیلد«، تهیه شده 
و نشان می دهد که میان چین و آمریکا رقابت شدیدی 

برای گسترش دیتاسنترها وجود دارد.
بالاترین تراکم ظرفیت دیتاسنتر در ویرجینیای شمالی 
به خصوص بخش لــودون و پرنس ویلیام مشــاهده 
می شــود. طبق اظهارات راب فاکتــورو، نایب رئیس 
شــرکت خدمات املاک و مستغلات  CBRE در سال 
۲۰۲۲، مشوق های مالیاتی، اتصال برتر و زیرساخت 
مناســب با نیازهای منابع مزرعه های ســرور بزرگ، 
دلایل عمده این تراکم ظرفیت ســرور بوده است. در 
رتبه دوم پکن با ظرفیت ۱۸۰۰ مگاوات ایستاده و پس 
از آن لندن با ۱۰۰۰ مگاوات و سنگاپور با ۸۷۶ مگاوات، 

قرار دارند. در حالی کــه منطقه توکیوی بزرگ تنها از 
نظر ظرفیت فعلی رتبه پنجم را دارد، از نظر پروژه های 
آتی، به ویژه در مقایسه با رقبای خود در منطقه آسیا 
و اقیانوسیه، در مسیر رشد پرشــتابی قرار دارد. طبق 
گزارش »کاشمن اند ویک فیلد«، ظرفیت پکن ظرف 
مدت سه تا پنج سال آینده، احتمالا حدود ۳۰۰ مگاوات 
افزایش خواهد یافت که تا اندازه ای به دلیل جابجایی 
سرمایه های سرمایه گذاران به دلیل افزایش تنش های 

آمریکا و چین است.
ژاپن که همواره متحد غرب بوده، ممکن است ظرفیت 
دیتاســنترهایش  را دو برابر کرده و به تقریبا ۲۰۰۰ 
مگاوات در همان بازه زمانی برساند که مرهون تعهدات 
بازیگران بزرگی نظیر شــرکت های TSMC و انویدیا 
برای ســاخت و راه اندازی کارخانه های تولید تراشه 
است تا همان طور که جنسن هوانگ، مدیرعامل انویدیا 
گفته است، شبکه ای از کارخانه های هوش مصنوعی در 

سراسر کشور ایجاد شود.
یک جنبه دیگر در ارزیابی پتانسیل رشد دیتاسنترها 
در یک منطقــه خاص، میزان خالی بودن آنهاســت. 
همانطور که شرکت CBRE اشاره کرده، ظرفیت خالی 
در سنگاپور در سه ماهه اول سال ۲۰۲۳، کمتر از یک 
درصد بود. ویرجینیای شمالی دارای نرخ خالی حدود 

دو درصد و توکیو ۱۱.۲ درصد بود.

حمایت از پایان نامه های با قابلیت رسیدن به محصول

کدام مناطق بزرگترین دیتاسنترها را دارند؟پایش سطح اکسیژن بیماران با دستگاه هوشمند
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کشاورزي

سالانه مقدار زيادي از محصولات كشاورزي 
و موادغذايــي كه با صرف هزينــه، زمان، 
امكانــات و زحمــات فراوان توليد شــده 
اســت، به صورت ضايعات از بين مي روند. 
روند افزايشــي ضايعات موادغذايي يكي از 
چالش هاي جدي براي دولتمردان اكثر كشــورها به ويژه كشورهاي 
درحال توسعه اســت زيرا با كاهش ضايعات مي توان به امنيت غذايي 
نيز دست يافت. ضايعات محصولات كشــاورزي به دليل كافي نبودن 
تجهيزات مورد نياز براي برداشت انواع محصولات زراعي و باغي و نبود 
صنايع بسته بندي، تبديلي و تكميلي در جوار مراكز توليد، موجب شده 
است كه در برخي محصولات حاصل دسترنج توليد كنندگان به هدر رفته 
و حتي در برخي موارد در محصولاتي كه بازار مصرف داخلي به شدت 
نيازمند اين محصولات است نابساماني عرضه و ضايعات، مانعي در جهت 
تامين اين نياز بوده است. به گفته برخي مسئولان، به طور ميانگين ۱۷ 
درصد محصولات كشاورزي ضايع مي شوند كه سهم محصولات باغي 
نسبت به محصولات زراعي با وجود توليد كمتر محصولات نسبت به 
محصولات زراعي بيشتر است. به گزارش ايسنا، بنابر اظهارات عباس 
كشاورز؛ معاونت امور زراعت وزارت جهاد كشاورزي ۸۰ درصد ضايعات 
اين بخش در حدود ۲۰ تا ۲۵ درصد محصولات بروز مي كند و براساس 
همين گزارش گندم بيشترين ضايعات را در بين ديگر محصولات دارد 

چنانچه سالانه ۲ميليون تن گندم به ضايعات تبديل مي شود. 

   بيشترين ضايعات در زمان برداشت
مهدي عبداللهي؛ كارشناس زراعت عمده ترين قسمت ضايعات را 
مربوط به مراحل برداشت و پس از آن يعني تا مرحله مصرف مي داند. 
به گفته اين كارشناس جابه جايي نامناسب در زمان رساندن محصول 
به بازار موجب زخمي شدن محصول و آسيب ها به آن مي شود و در 
مرحله نگهداري در انبار نيز كنترل نكردن شرايط محيطي سبب افت 
كمي و كيفي قابل ملاحظه اي  مي شود. عبداللهي معتقد است كه 
نيمي از برخي محصولات كشاورزي در كشورمان در فاصله مراحل 
كاشت تا برداشت از چرخه مصرف خارج مي شوند و اين مساله متاثر 
از كمبود تجهيزات و فرسودگي ماشين آلات كشاورزي و نقصان در 
مرحله فرآوري و بسته بندي استاندارد در اين زمينه است. وي با تاكيد 
بر اين مساله كه پايين آوردن آستانه ضايعات، كمك شاياني به افزايش 
توليد ناخالص داخلي و ارزش افزوده بالاتر خواهد كرد، معتقد است 
كه براي بهبود اين وضعيت بايد چالش هاي مديريت پس از برداشت 

محصول را مورد بررسي زيربنايي و اصولي قرار داد. 

   ضايعات محصولات باغي بيشتر است
اين كارشــناس در زمينه علل ضايعات محصولات كشاورزي نيز 
معتقد است: علت نخست بروز ضايعات در محصولات كشاورزي 
بيولوژيكي اســت، ضايعــات مي تواند به دلايــل مختلفي نظير 
ميكروبيولوژيكي، شيميايي، مكانيكي، فيزيكي و حتي رواني در 
بخش كشاورزي ظاهر شــود، اين درحالي است كه عوامل بعدي 
نظير ناكافي بودن مهارت هاي برداشت محصول و بسته بندي، نبود 
انبار و امكانات حمل ونقل، كمبود تجهيزات خشك كني محصول و 

نظام هاي فرآوري، نبود تعريف استانداردهاي قانوني و مديريت توليد 
نيز در ايجاد ضايعات نقش موثري را ايفا مي كنند.

 عبدالهي با اشــاره به نقش موثر صنايع تبديلي در كاهش ضايعات 
محصولات كشــاورزي، مي گويد: در كشــورهاي توســعه يافته و 
پيشرفته۷۰ تا۸۰ درصد توليدات فرآوري مي شود درحالي كه اين رقم 
در كشور ما به زير۴۰ درصد مي رسد لذا فرآوري مازاد توليد و استفاده 
كامل از ظرفيت صنايع تبديلي در كشــور امري ضروريست. وي در 
زمينه ســهم بخش هاي مختلف در ضايعات محصولات كشاورزي، 
معتقد است: از ۱۷ درصد متوسط كل ضايعات در بخش كشاورزي، 
كمتر از ۱۵ درصد به محصولات زراعي و بيش از ۲۰ درصد ضايعات به 

بخش باغي اختصاص داشته و متوسط ضايعات بخش باغي بيشتر از 
بخش زراعي است، اين درحالي است كه مطالعات نشان مي دهد، حجم 

توليد محصولات باغي كمتر از محصولات زراعي است. 

   توجه به صنايع تكميلي
اين كارشناس معتقد اســت كه علاوه بر زيان هاي ناشــي از تاثير منفي 
ضايعات محصولات كشــاورزي بر توليد كننــدگان و بازارداخلي مصرف 
اين محصولات، اين موضوع تاثير نامطلوبي بر صادرات غيرنفتي كشــور 
به ويژه در بخش صادرات محصولات كشــاورزي و صنايع غذايي داشته 
است. به گفته عبداللهي براي جلوگيري از اين ميزان ضايعات محصولات 

كشاورزي، با برنامه ريزي صحيح در جهت توسعه و حمايت از صنايع تبديلي 
و تكميلي بخش كشاورزي اين محصولات را كه در طول برداشت، حمل و 
نقل، انبارداري و عرضه ضايع مي شود و گاه زيان هاي جبران ناپذيري را به 
كشاورزان و اقتصاد كشور وارد مي كند مي توان به ارزش افزوده تبديل كرد 
كه بدون ترديد بر ارتقاي توليد ملي كشور تاثيرگذار است. وي معتقد است 
ضرورت دارد راهكاري درنظر گرفته شــود تا از مرحله توليد نيز با تبديل 
موادغذايي به موادي بــا قابليت نگهداري و عمر مفيد بيشــتر، ضايعات 
محصولات را كاهش داد و  اينكه بخشي از ضايعات محصولات كشاورزي 
به ويژه محصولات اساسي مربوط به نحوه مصرف بوده كه با اصلاح در شيوه 

مصرف، گامي موثر در زمينه كاهش ضايعات برداشته شود. 

زيان هاي توسعه نيافتگي صنايع تبديلي در كشور 
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بخش كشاورزي با مشــكلات عديده اي 
از قبيل بــالا بودن ضايعــات محصولات 
كشاورزي، پايين بودن كيفيت نگهداري، 
عدم راهبردها و سياست هاي بلندمدت در 
اين بخش، مشكل حمل و نقل و... روبه رو 
اســت كه روند نزولي اين بخش، نارضايتي و دلسردي كشاورزان را به 
دنبال دارد. برخي از كارشناســان حوزه كشاورزي معتقدند تحول در 
حوزه كشاورزي در كشورهاي پيشرفته با سرمايه گذاري در آموزش و 
پرورش نيروي انساني ماهر و متخصص اتفاق افتاده و در اين كشورها 
مراكز عمده توليد در بخش هاي مختلف صنعت، كشاورزي و خدمات از 
نظر سرمايه انساني در حد مطلوبي قرار داشته و آموزش به مثابه يكي از 
پايه هاي اساسي رشد و توسعه اين جوامع به شمار مي رود. نياز به آموزش 
عمومي كشاورزان و نقش پررنگ آن در افزايش سطح سواد و آگاهي اين 
قشر جامعه را مي توان يكي از نيازهاي اصلي اين بخش دانست كه اگر 
به طور صحيح انجام شود، مي تواند جلوي بسياري از زيان هايي را كه اين 

قشر متحمل مي شود، بگيرد. 

   كاهش بهره وري در كشور
در اين سال ها كه كشاورزي در سراسر كشور با مشكلاتي روبه رو است و نياز 
به استفاده از علم روز در كشاورزي كشور به خوبي احساس مي شود، ارتباط 
ميان كشاورزي و مراكز علمي بسيار ضعيف است و بايد فكري به حال اين 
مشكل كرد. اين قسمتي از صحبت هاي حميد احمدي، عضو هيات علمي 
دانشگاه تهران است كه درباره اهميت و نقش آموزش در بخش كشاورزي 
به »كسب وكار« مي گويد و معتقد است كه در تمام كشورهاي مترقي، 
آموزش و ترويج كشــاورزي از پايه هاي اصلي سيستم هاي كشاورزي و 
بهره وري اقتصادي بالاي آن است. وي با بيان اين موضوع كه تجربيات 
كشورهاي موفق نشان داده است كه اعتماد به بخش تحقيقات كشاورزي 
اثرات مثبتي در حفظ منابع آب و خاك آنها داشــته و باعث بهره وري 
بيشتر و پويايي اقتصاد كشاورزي مي شود، ادامه مي دهد: نبايد از نظر دور 
داشت كه حفظ حلقه محققان، كارشناسان و كشاورزان باعث مي شود 
كه هميشه نيازهاي بخش كشاورزي به محققان انتقال يابد و نتايج آن 
مجددا به كشاورزان برگردانده مي شود. وي در ادامه مي گويد: چندسالي 
است با توجه به مشكلات حاصل از كمبود آب، كمبود خاك مناسب و 
افزايش تكنولوژي هاي پيشرفته كشاورزي در سطح جهان نياز به ارتباط 
بيشتر ميان كشاورزي با صنعت و مراكز علمي به خوبي احساس مي شود، 
موضوعي كه متاسفانه در كشور ما به آن اهميت چنداني داده نمي شود و 

باعث كاهش بهره وري در كشاورزي كشور شده است. 

   ضعف ارتباط كشاورزان با مراكز علمي
اين استاد دانشگاه معتقد اســت در وضع كنوني كه جهان به سمت 
استفاده از تكنولوژي هاي مدرن براي افزايش بهره وري در زمين هاي 
كشاورزي مي رود، لازم است كشاورزان ما نيز با اين تكنولوژي ها آشنا 
شده و به سمت افزايش بهره وري و كيفيت محصولات بروند كه لازمه 
آن ارتباط مراكز علمي با كشاورزان اســت. وي در ادامه با اشاره به اين 
موضوع كه توسعه كشاورزي با اســتفاده از آموزش هاي علمي و فني 
كشاورزان باعث مي شود كه رفتارهاي فني آنها تغيير كند، مي گويد: 
اين تغيير رويكرد كاهش هزينه را به دنبال دارد كه كاهش هزينه هاي 

توليدي باعث به وجود آمدن رقابتي سازنده و بهتر بين توليدكنندگان 
مي شود. وي با اشاره به مزاياي افزايش دانش فني كشاورزان، معتقد است 
كه افزايش دانش فني آنها استفاده بهتر از نهاده هاي توليدي و افزايش 
توليد و در نهايت افزايش درآمد كشــاورزان را به دنبال دارد. احمدي 
توسعه اصول نوين كشاورزي و به تبع آن افزايش ميزان عملكرد توليد 
محصولات كشاورزي را از ضروري ترين اصول كشاورزي مي داند كه به 
گفته اين استاد دانشگاه براي تحول در ساير جنبه هاي زندگي روستاييان 
و بهره برداران كشاورزي مفيد و كاربردي است. اين استاد دانشگاه معتقد 
است كه بدون شك كشــوري كه نتواند مهارت ها و دانش مردمش را 
توســعه دهد و از آنها در اقتصاد ملي به نحو موثري بهره برداري كند، 

قادر به توسعه در بخش هاي ديگر نخواهد بود. وي فروش محصولات 
كشاورزي را نيز از جمله برنامه هاي مفيد براي آموزش كشاورزان در اين 
بخش  می داند و ادامه مي دهد: محتواي برنامه هاي آموزشي و ترويجي 
بايد علاوه بر توجه ويژه به افزايش توليد بهره برداران، ساير جنبه هاي 
زندگي آنان را نيز مورد توجه قرار داده و درباره مسائل زيست محيطي، 
فرهنگي، اجتماعي، اشتغال و فرآوري و فروش محصولات كشاورزي 

نيز برنامه ريزي كند. 

   اهميت به اشتغال جوانان 
اين استاد دانشگاه در ادامه ترويج و توسعه كشاورزي را مكتبي سازنده 

مي داند و تاكيد مي كند: ترويج كشــاورزي را بايد به عنوان مكتبي 
سازنده براي كمك به حل مسائل و اشاعه اصول نوين و فناوري هاي 
مُدرن در زمينه هاي كشاورزي قلمداد كرد. وي كشاورزي را مهم ترين 
بخش توليدي در ايجاد موقعيت هاي شغلي و امنيت غذايي و رُكن 
اصلي در اقتصاد كشور مي داند و معتقد اســت: بهره برداران بخش 
كشاورزي نقشــي اساسي در پيشــبرد اهداف بخش در رسيدن به 
خودكفايي دارند. وي با اشاره به نقش آموزش در اشتغال جوانان در 
بخش كشاورزي ادامه مي دهد: آموزش از طريق انتقال دانش فني به 
مزارع و ترويج شيوه هاي نوين توليد، زمينه اشتغال جوانان در بخش 

كشاورزي را فراهم مي كند. 

عضو هيات علمي دانشگاه تهران بر اين باور است كه فرهنگ مصرف، 
دانش توليد، دانــش تبديل و فرآوري محصولات كشــاورزي، دانش 
بهره گيري صحيح از ماشين آلات و امكانات كشاورزي همه و همه به 
نوعي مستقيم و غيرمستقيم با كاهش ضايعات كشاورزي در ارتباط 
هستند؛ بنابراين آموزش توليد كنندگان در اين زمينه ها مي تواند نقش 
مهمي در كاهش ضايعات كشاورزي داشته باشد. ظبه گفته احمدي، 
آموزش توليدكنندگان بخش كشاورزي بايد به عنوان راهكاري براي 
افزايش بهره وري و كاهش ضايعات در راس امور و اقدامات قرار گيرد 
تا زمينه تغييرات مطلوب افكار، عقايد و فرهنگ توليد كنندگان بيشتر 

فراهم شود. 

عدم ارتباط با مراكز علمي، مهم ترين ضعف بخش كشاورزي است

آموزش؛حلقهگمشدهبخشکشاورزي
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گردشگری

جامعه ايران از سه جامعه شهري، روستايي و عشايري 
تشكيل شده اســت. تاثير جامعه عشايري در جامعه 
ايراني به قدري پررنگ بوده است كه در طول تاريخ، 
حكومت هاي بزرگي چــون غزنويان، ســلجوقيان، 
خوارزميان، قره قويونلوها، آق قويونلوها، افشاريه، زنديه 
و قاجاريه از دل ايل هاي عشاير ايران به وجود آمده اند. برخي محققان عقيده 
دارند كه واژه بختياري از باختري های كهن گرفته شده است و برخي بختياري 
را از تركيب دو واژه بخت و يار به معني خوشبخت مي دانند. حمدا... مستوفي، 
بختياري ها را از تبار بزرگ ايران قديم مي داند. محل سكونت ايل بختياري را 
چهارمحال و بختياري، خوزستان، اصفهان و شرق لرستان مي نويسند. شير 
سنگي كه در گويش لري به آن )بردشير( مي گويند، يكی از نماد های فرهنگي 

اين قوم كهن است كه آن را روي مزار پهلوانان و جوانمران خود مي گذارند. 
 

 طبقات اجتماعي ايل بختياري: 
زن و مرد عشاير بختياري مثل زن و مرد جامعه مدرن امروزي كار مي كنند و 
هر دو در درآمد خانواده شريك هستند. اپوزيسيون بختياري يعني اپوزيسيون 
طبيعت و فرهنگ و اپوزيسيون ماده، نر ديده مي شود كه نوع فعاليت هايي كه 
براي زن در نظر گرفته شده اســت از زمره كارهاي طبيعت است مثل باغچه 
كاري يا انجام صنايع و هنرهاي دســتي و بومي كه زن را در تماس مستقيم 
با محصولات يا اشياي طبيعي قرار مي دهد. مرد ســعي مي كند كه اين نوع 

فعاليت ها را تيول خود گردانده و به خود اختصاص دهد. 

 فنون كوچ نشينان: 
برخي طايفه ها170 كيلومتر طي طريق مي كنند. براي اين طايفه ها كوچ بهاره از 
30 تا40 روز و كوچ پاييزه حدود20 روز طول مي كشد. آغاز حركت نخستين گروه 
معمولا با جشن نوروز مصادف است. بختياري ها در هنگام كوچ در گروه هاي كوچك 
شروع به صعود به ارتفاعات زاگرس مي كنند. هر شب خيمه چادري برپا مي كنند. 
آخرين افراد اين گروه كه محل را ترك كردند، نخســتين افراد گروه بعدي از راه 
مي رسند. هر روز فاصله حدود 5 تا10 كيلومتر طي مي شود. در راه هاي سخت مردها 
مجبور مي شوند خط زنجيري بسازند كه هم خودشان يك به يك بگذرند و هم بزها 
و گوسفندان. برخي گذرگاه ها بسيار سخت است مانند كوه )منار( از طناب براي بالا 
رفتن استفاده مي كنند عبور ايل از رود كارون تماشايي است. حدود ارديبهشت به 
ييلاق مي رسند و تا اوايل شهريور در آن منطقه مي مانند. )بختياري ها به قشلاق 
گرمسير مي گويند( چهار ماه پس از رسيدن به اين منطقه كوچ نشينان بايد قبل از 
بسته شدن گردنه ها از آنها بگذرند. مدت اقامت در گرمسير حدود 6 ماه است كه 

طولاني ترين دوره پراكندگي عشاير است. 

 دامداري كوچ نشينان بختياري: 
دامداري در زبان لري بيشتر به گله داري مشــهور است. هانري رنه دالماين، 
درباره دامداري در بين بختياري ها مي نويســد: تعليف دام اشــتغال اصلي 

كوچ نشينان است. گوسفند و دام هاي شاخدار منبع اصلي ثروت هستند. 

 تكنولوژي دامداري كوچ نشينان بختياري: 
دو دست با قفل: چنين وسيله اي پابندي است كه داراي نقطه اتصال ثابتي به 
زمين نيست و به حيوان امكان چريدن را به هنگام راه رفتن مي دهد ولي امكان 
دويدن را از او مي گيرد.  تاراق: زنگوله اي بزرگ كه به دليل صداي زيبا و رسا و مسلط 
به ساير صداهاي زنگوله ها، وسيله غيرقابل انكار عملكرد بز پيشاهنگ است. هميشه 
براي يك گله200 تا300 رأس4 تا5 رهبر درنظر مي گيرند كه هيچ وقت از هم جدا 
نيستند. جابه جا شدن آنها هرگز از چشم دور نمي ماند و شامل تمام گله مي شود. 

ابزار دست چوپان بختياري: چاقو كه در يــك قاب چرمي به كمر چوپان 
آويخته مي شود. قلاب ســنگ به گويش لري )كي ووم( ناميده مي شود. 
در بيشــتر مواقع اين قلاب ســنگ همان كاري را مي كند كه عصاي 

چوبي چوپانــان قديم 

براي هدايت گله ها از راه دور و راه بردن آنها مي كردند. 
علامت گذاري دام ها: هر علامتي به ساير مشخصات حيوان اضافه مي شود و 

به منزله وسيله يادآوري اين مشخصات مورد استفاده قرار مي گيرد. 

 كشاورزي كوچ نشينان بختياري: 
به گفته بارث، كوچ نشينان كشــاورزي را سخيف مي دارند، آنها خريد محصولات 
كشاورزي را بر عمل آوردن آن ترجيح مي دهند. اگر هم داراي زمين زراعي باشند. 
مايلند آن را كرايه دهند تا اينكه خودشان مبادرت به كشت كنند. كشاورزي يك 
فعاليت جنبي براي آنهاست. كوچ نشينان بختياري در شرايط مناسب و يكجانشيني 
مبادرت به كشاورزي ديمي مي كنند.  از همان آغاز سومين بارندگي حدود اواخر 

مرداد در ييلاق و اوايل آبان در گرمسير، شخم و بذرافشاني شروع مي شود. 
 تكنولوژي حمل و نقل كوچ نشينان بختياري: 

حمل و نقل توسط انســان: محدود بــه بارهاي ســبك و راه هاي كوتاه 
مي شــود؛ اين كار تقريبا و به ويژه 

درباره تكاليف شاق روزمره از قبيل حمل هيزم و نيز آب كه در مشك ها ريخته 
مي شود و حمل گهواره در طول كوچ اختصاص به زن ها دارد. تمام اين بارها 
بر پشت حمل مي شوند و توسط تســمه و طناب به شكل حمايل تنظيم و به 

پشت بسته مي شوند. 
 )توبره( چوپانان: توبره ســاده اي از بافته هاست و داراي بند حمايل است، 

تنها توبره اي است كه با عمل حمل و نقل توسط انسان منطبق شده است. 
حمل ونقل توســط حيوان: بختياري ها براي حمل ســاير بارها و به ويژه 
براي مســيرهاي طولاني، به نيروي حمل حيوانات كــه از زمان هاي پيش 
مهم ترين وســيله حمل و نقــل بوده اند، متوســل مي شــوند. چهارپايان و 
 همچنيــن گاوهــا حيواناتــي هســتند كه بــراي كار مــورد اســتفاده 

قرار مي گيرند. 
خر و قاطر بدون اينكه تفاوتــي در نر و ماده آنها قايل شــوند به زير بار برده 

مي شوند. 

»کسب و کار« از وضعیت معیشت ایلات و عشایر گزارش می دهد 

اقتصاد عشــاير ی

»کسب و کار« در گفت و گو با کارشناسان، روند تاثیر گردشگري را بررسي مي کند

زبان مسالمت آميز،  راه ورود توريست
وزيران امور خارجه ايران مذاكرات 
خود را به زودي و در هفته هاي آينده 
براي دستيابي به توافق جامع ادامه 
دهند. اين نتيجه اي است كه اعضاي 
تيم مذاكره كننده هســته اي ايران براي ادامه روند 
مذاكرات بيان داشــته اند. مذاكــره اي كه عده اي از 
كارشناسان حوزه بين الملل چنين نتيجه اي را برايش 
مســالمت آميز و قابل قبول مي دانند و عده ديگري 
همچنان بر طبل مخالف مي كوبنــد اما نتيجه هر چه 
باشد مهم اين اســت كه اين مذاكرات فقط بر شرايط 
اقتصادي ايران تاثيرگذار نيست، بلكه حوزه هاي ديگر 
را هم تحت تاثير قرار مي دهد. گردشگري اين روزها به 
قطب اقتصادي كشورها بدل شده است. حوزه اي كه با 
ورود توريست و گردشگر به كشورها به جايگاه مالي 
بالايي رسيده است تا جايي كه دو ماه پيش سخنگوي 
كميسيون برنامه و بودجه مجلس در جمع تعدادي از 
سرمايه گذاران گردشگري اظهار كرد: »ميزان فروش 
نفت در ســال 94 حتي كمتر از سال 93 خواهد بود و 

پيش بيني دولت اين است كه يك ميليون بشكه نفت 
در روز فروخته نخواهد شــد و درآمد با دلار بالاي 100 
بسته نخواهد شــد. اين اعداد و ارقام وضعيت بودجه 
سال 94 را كاملا مشخص مي كند و دولت در بودجه 94 
راهكاري جز درآمدزايي از طريق گردشگري ندارد.« 
تمام اين موارد نشان مي دهد كه گردشگري حوزه اي 
درآمدزا محسوب مي شود. در كنار اين موارد البته نبايد 
نقش مذاكرات را در توسعه گردشگري كمرنگ دانست. 
ايرج ميلاني گردشگر، كارشناس و فعال حوزه توريسم، 
درباره تاثير روند مسالمت آميز بودن مذاكرات بر جذب 
توريست به »كسب و كار« مي گويد: »من فكر نمي كنم 
كه مذاكرات اتمي مستقيما براي وارد شدن گردشگر 

به  ايران تاثيرگذار باشــد. مگر اينكه در خارجي 

موضع گيري هاي ايران بالفرض اگر مذاكرات شكست 
مي خورد و ايران واكنش هاي تندي به غرب نشــان 
مي داد، ممكن بود اين واكنش ها ديگران را از آمدن به 
ايران پشيمان كند. ولي ايران حتي در صورت شكست 
مذاكرات هــم از خود واكنش هاي تنــد و خصم آميز 
نشــان نمي داد، باز هم روند ورود گردشگر بي تاثير 
از اين مقوله ادامه پيدا مي كــرد. در واقع نوع رفتار 
دولتمردان بسيار در اين زمينه موثر است. البته بعد از 
سركار آمدن دولت جديد روند ورود گردشگر افزايش 
پيدا كرده اســت و به قدري رونق در اين حوزه زياد 
است كه با مشــكل خدمات دادن به توريسم و كمبود 
امكانات مواجه هســتيم.«اين كارشناس گردشگري 
تاكيد مي كند: »درحال حاضر براي متوليان گردشگري 
كشور، جذب گردشــگر در اولويت نيست. در شرايط 
فعلي، مديران بيشــتر به اين موضوع فكر مي كنند 
 كه چگونه به گردشــگراني كه آمده اند، شايسته تر 

پاسخ  دهند. «

   روند ورود گردشگر مثبت است 
در زمينه تاثيــر مذاكرات بر رونــد رونق اقتصاد 

گردشــگري، امير هاتفي دبير انجمن صنفي دفاتر 
خدمات مسافرتي تهران به »كسب و كار« مي گويد: 
»تغييــري را در وضعيت ورود توريســت به ايران 
نمي بينــم. البته روال صعودي كه از زمان شــروع 
مذاكرات انجام شده كماكان برقرار است. اين روند 
به خوبي درحال پيش روي است و همين موضوع آمار 
مسافران ورودي به ايران را افزايش داده و درحال 
ادامه است. براي اينكه كار با كيفيت بالا انجام شود، 
بايد ســرمايه گذاري خاص در صنعت گردشگري 
انجام شود. به عقيده من كشش توريسم ورودي به 
ايران كافي است، ما از لحاظ امكانات ظرفيت پذيرش 
توريست بيشتر را نداريم. درحال حاضر يك هتل 
مرغوب خالي در اصفهان، يزد و شيراز پيدا نمي كنيم. 
ما هتل هاي زيادي نداريم كــه بخواهد خالي بماند. 
البته قضيه تهران فرق دارد، چون در تهران تعداد 
هتل هاي با كيفيت كم نيست. بايد براي آمار دقيق 
جذب گردشگر به تمام شهرها نگاه كرد.« او تاكيد 
مي كند: »تا به حال از نظر مــا روند مذاكرات خوب 
بوده است چراكه اين روند ســازش بايد به تدريج 
انجام شود. سياستمداران ما مي دانند با چه شرايطي 

روبه رو هستيم.« 
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روح اله عبدالعلــی زاده – تبریز ؛ نماینده ولی فقیــه در آذربایجان 
شــرقی و امام جمعــه تبریز بر لــزوم اولویــت دادن بــه طرح ها 
 و برنامه هــای اقتصــادی در دوره مدیریــت جدیــد ایــن خطه

 تأکید کرد.
 آیت الله محمدعلی آل هاشم در دیدار استاندار آذربایجان شرقی با 
وی افزود: هر چند باید به مسائل فرهنگی و اجتماعی نیز توجه کنیم، 
اما استان  ما صنعتی است. وی یادآوری کرد: استاندار فقید به مسائل 
اقتصادی توجه داشت و به ســفرهای خارجی هیئت های اقتصادی 
اســتان و دیدار با ســفرای کشــورهای خارجی در ایران و سفرای 

کشورمان در خارج از ایران اهمیت ویژه ای می داد.
وی با بیان اینکه فعال بودن دیپلماسی اقتصادی از خصوصیات آقای 
خرم بود، ادامه داد: شهرک های صنعتی متعددی در استان داریم که 

نیازمند تلاش برای ساماندهی بیشتر هستند.
امام جمعه تبریز بیان کرد: خوشحالیم که یک نیروی جوان و بانشاط 
از مجموعه تشکیلات خدمتگزاری امام رضا )ع( به عنوان نماینده عالی 

دولت در استان منصوب شده است.
****  با کار جهادی برای توسعه استان می کوشیم

استاندار آذربایجان شرقی نیز در این دیدار بر لزوم کار جهادی برای 
تسریع در توسعه و پیشرفت استان تأکید کرد.

مالک رحمتی  با بیا ن این که  حضور شــما در استان مایه خیر بوده 
و یکی از فرصت های بسیار خوب است. وی با بیان اینکه همه مانند 
پدری دلسوز به وجود شما افتخار می کنند، ادامه داد: ما نیز امیدواریم 
با وجود بی بدیل شــما برنامه های راهبردی را در خدمت شما پیش 

ببریم و در نشست با نمایندگان نیز بر این نکته تأکید شد.
استاندار آذربایجان شرقی گفت: حضور شما بزرگ ترین سرمایه بوده 

و وظیفه ما نیز خدمتگزاری به مردم است.

رحمتی افزود: تقدیر این بود که به اســتان خودمان خدمت کنیم و 
امیدوارم شرمنده شما و مردم نشویم. وی یادآوری کرد: استاندار فقید 
بخش عمده ای از راه را ســپری کرده اند و ما نیز این مسیر را باقوت 

ادامه می دهیم.
رحمتی تأکید کرد: تلاش می کنیم اگر جایی نیز عقب ماندگی باشد 

با کار جهادی و تلاش شبانه روزی جبران کنیم.
**** تجدید میثاق استاندار آذربایجان شرقی با شهدا

استاندار آذربایجان شرقی در بدو ورود به تبریز در گلزار شهدای این 
شهر حاضر شد و با آرمان های شهیدان تجدید میثاق کرد.

 مالک رحمتی پس از حضور در گلزار شــهدای تبریز به زیارت قبور 
مطهر شهدا رفت. وی همچنین در بدو آغاز به خدمت خود به عنوان 

نماینده عالی دولت مردمی در آذربایجان شرقی به شهدای شاخص 
استان ادای احترام کرد.

استاندار آذربایجان شرقی سپس به دیدار شهدای مدافع حرم رفت و 
در نهایت بر سر مزار شهدای سلامت حاضر شد.

**** کارهای استان نباید دقیقه ای متوقف شود
استاندار آذربایجان شــرقی با تأکید بر لزوم هم افزایی برای پیشبرد 
طرح ها و برنامه های کاری در استان گفت: نظام مدیریتی استان باید 

با سرعت کارهایش را پیش ببرد و کارها نباید ذره ای عقب بیفتد.
 مالک رحمتی در بــدو ورود به فرودگاه تبریــز در جمع تعدادی از 
مدیران اســتانداری افزود: تلاش مضاعف برای انجام امور به ویژه با 
درنظرگرفتن اینکه در آستانه انتخابات قرار داریم، اهمیت دوچندان 
دارد. وی اضافه کرد: همه باید توجه کنیم کــه برگزاری انتخاباتی 
پرشور، امن، رقابتی و سالم، نقطه عطف فرمایشات اخیر رهبر معظم 

انقلاب بوده است.
استاندار آذربایجان شــرقی ادامه داد: بزرگ ترین آزمون پیشروی 
استانداری برگزاری انتخابات پرشور و رقابتی است و در نشست دیروز 
با مجمع نمایندگان استان نیز برگزاری انتخابات یکی از دغدغه های 

اصلی بود و ما امین مردم در انتخابات هستیم.
رحمتی با بیان اینکه کارهای استان را از همین لحظه با جدیت دنبال 
می کنیم، اضافه کرد: آقای خرم واقعا در این استان زحمت کشیده اند 

و تلاش شبانه روزی داشته اند.
 وی ادامه داد: در این برهه وظیفه ماســت که با اتحاد و انســجام و 
مدیریت دقیق انتخابات را باشــکوه برگزار کنیم به خصوص که این 

انتخابات در گام دوم انقلاب جایگاه ویژه ای دارد.
استاندار تأکید کرد: باید از مدیران صفی و ستادی بهترین حمایت را 

برای انجام هر چه بهتر برنامه های پیشروی استان انجام دهیم.

مدیرعامل یکی از اپراتورهای اینترنت گفت: اتفاق خوبی که در دولت سیزدهم 
رخ داده، تغییر نگاه به حوزه اینترنت ثابت است و توسعه این شبکه به عنوان 
بالاترین اولویت در نظر گرفته شده است. نشست خبری »بررسی و تبادل نظر 
پیرامون انجام تعهدات اپراتورها برای بهبود کیفیت اینترنت با توجه به تغییرات 
تعرفه ای« با حضور »امیر لاجوردی« قائم مقام وزیر ارتباطات و مدیران  عامل 

اپراتورهای سیار و برخی از اپراتورهای ثابت برگزار شد.
در این نشســت »بیژن عباســی آرند« مدیرعامل اپراتور ایرانســل گفت: 
اپراتورهای سیار در طول ۱۰ ســال اخیر تلاش جدی برای توسعه شبکه 
اینترنت و خصوصا اینترنت نسل چهار و پنج داشتند. تلاش ما بر این بود که 

بتواند بهترین سرویس و کیفیت را به مشترکین ارائه کند. اکنون نزدیک به ۹۰ 
درصد جمعیت پوشش کشور را پوشش پرسرعت داریم. شهرهای بزرگ ۱۰۰ 
درصد است و شهرهای دیگر نزدیک به ۱۰۰ است در مکان های کم جمعیت 
و جاده ها دسترسی به نسل چهار کمتر است که توســعه آن در برنامه ما و 
وزارت ارتباطات است. وی افزود: در چند سال اخیر استفاده جدی مردم از 
اینترنت صورت گرفته است. پیش بینی اپراتورها برای توسعه شبکه تا حدی 
توانست جوابگوی نیاز مردم باشد. این نشان می داد که برنامه های توسعه ای 
که پیش بینی شده تا حد زیادی جوابگو است. عباسی تاکید کرد: با افزایش 
استفاده مردم از اینترنت، ظرفیت ها تا حدی پر شد و برنامه ها نیاز به تغییر 

داشت. وزارت ارتباطات تمام تلاش خود را کرد تا در توسعه زیرساخت ها به ما 
کمک کند. واقعیت این است اپراتورها برای بهبود شبکه نیازمند سرمایه گذاری 
جدی تر هستند. خصوصا با افزایش هزینه هایی که در چند سال اخیر اتفاق 
افتاده است. در ادامه این نشست، »حمید بهروزی« به عنوان معاون جدید 
فنی و توسعه شبکه به نمایندگی از مدیرعامل اپراتور همراه اول در ادامه افزود: 
اپراتورها در چند سال اخیر افزایش تعرفه نداشتند و اگر به طور میانگین سالی 
۳۰ درصد افزایش تعرفه داشتیم باید به همین حد سرمایه گذاری می کردیم. 
هزینه اپراتورها دلاری اما درآمدها ریالی است. اگر دلار افزایش قیمت نداشت 

ما نیز افزایش تعرفه ای را خواستار نبودیم.

در دیدار استاندار آذربایجان شرقی با امام جمعه تبریز تأکید شد؛

ضرورت اولویت دادن به برنامه های اقتصادی در استان

توسعه اینترنت ثابت در دولت سیزدهم 
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استان ها

تقدیر وزیر نیرو از مدیر دفتر هسته 
گزینش شرکت آبفامازندران

در همایش گزینشگران صنعت آب و برق که 
با حضور وزیر نیرو برگزار شــد، از زحمات و 
تلاشهاي آقاي مرتضي شعبان زاده مدیر دفتر 
هسته گزینش شرکت آب و فاضلاب مازندران 

قدرداني شد.
در متــن این لــوح تقدیر که از ســوي وزیر 
نیرو اهدا شد، آمده اســت: گزینش از جمله 
برکات و یادگارهــاي معمار کبیــر انقلاب 
اســلامي امام خمینــي)ره( مي باشــد که 
تا کنــون همچون چشــمي بینــا و بازویي 
توانــا بــراي مدیریــت اجرایي کشــور در 
 خدمت به نظام مقدس جمهوري اســلامي
 تلاش نموده است.بدین وسیله از زحمات و 
تلاشــهاي ارزنده جنابعالي در تحقق اهداف 
عالي گزینش تقدیر به عمل مي آید.ان شــاء 
الله تحت توجهات حضرت ولــي عصر)عج( 
و اجــراي منویــات مقــام معظــم رهبري 
)مدظلــه العالي( در مســیر خدمت به مردم 
 شــریف کشــور عزیزمان موفــق و موید و 

پیروز باشید.
گفتني در این همایش هسته گزینش شرکت 
آبفا مازنــدران در بین ۳8۱ نفر گزینشــگر 
وزارت نیرو جزو ۱6 نفر برتر صنعت آب و برق 

معرفي شد.

مدیرکل میراث فرهنگی ایلام : 
توانمندی های ایلام در هفدمین 
نمایشــگاه بین المللی تهران 

معرفی می شود
    ایلام- مدیرکل میراث فرهنگی ایلام از حضور 
فعال استان در هفدمین نمایشگاه بین المللی 
گردشگری و صنایع وابسته تهران با موضوع 
طبیعت گــردی و گردشــگری ماجراجویانه 

خبر داد.
فرزاد شــریفی با عنــوان اینکــه برگزاری 
چنیــن نمایشــگاهی ظرفیت هــای لازم 
را برای ایجــاد فرصت های ســرمایه گذاری 
فراهم می کنــد، اظهار کرد: این نمایشــگاه 
هر ســاله برگزار می شــود تــا علاقه مندان 
قبل از تعطیلات ایــام نوروز بــا جاذبه های 
گردشگری اســتان ها آشنا شــوند و شاهد 
 نوروزی با سفرهای پررونق در ایام تعطیلات 

نوروزی باشیم.
وی افزود: اســتان ایلام همانند ســال های 
گذشته با تمام امکانات موجود در نمایشگاه 
بین المللی گردشگری تهران به منظور معرفی 
توانمندی هــا و ظرفیت هــای گردشــگری 
استان با موضوع طبیعت گردی و گردشگری 

ماجراجویانه حضور دارد.
مدیــرکل میراث فرهنگــی، گردشــگری و 
صنایع دســتی ایلام گفت: هدف از برگزاری 
این نمایشگاه معرفی جاذبه ها و ظرفیت های 
گردشگری ایران و متنوع کردن حضور بخش 

خصوصی است.
شــریفی اضافه کــرد: اســتان ایــلام نیز با 
معرفی موســیقی آیینی ســنتی و نمایش 
صنایع دســتی شــاخص اســتان، سوغات 
و خوراکی هــا، فرصت های ســرمایه گذاری 
حــوزه گردشــگری، دمنوش هــای ویــژه 
 اســتان و… در ایــن نمایشــگاه حضــور

 فعال دارد.
وی با اشــاره به اینکه هدف از شرکت در این 
نمایشگاه معرفی هر چه بیشتر پتانسیل های 
گردشــگری و صنایع دســتی اســتان بــه 
هموطنانمان اســت افزود: استان ایلام علاوه 
بر این با بخش خصوصی شامل دفا تر خدمات 
گردشــگری، صنایع دســتی، اقامتگاه های 
بوم گــردی و … در این نمایشــگاه حضور 

یافته است.
مدیــرکل میراث فرهنگــی، گردشــگری 
و صنایع دســتی ایــلام ادامــه داد: در 
اســتان ایــلام نیــز بخش هــای مختلف 
درگیــر بــا موضــوع گردشــگری انجمن 
راهنمایان گردشــگری، فعــالان بوم گردی 
و گردشــگری ماجراجویانــه حضــور دارند 
 و فرصت هــای ســرمایه گذاری معرفــی 

خواهد شد.
وی در پایــان خاطر نشــان کرد: بــا توجه 
به اینکــه ایلام شــهر ملــی گلیــم نقش 
برجســته اســت دبیرخانــه شــهر گلیــم 
نقش برجســته در ایــن نمایشــگاه حضور 
پیدا کــرده و همزمان هــم تولیدکنندگان 
 برجســته و فعــال مــا در ایــن زمینــه 

شرکت دارند.

اخبار

 نشست بررسی منابع جزء 
۳ و 4 بند )ب( تبصره ۱8 
قانــون بودجــه ۱4۰2 با 
حضور سید رحیم بخشی 
مدیــرکل دفتر هماهنگی 
امور سرمایه گذاری و اشتغال استانداری مازندران، 
دکتر فریبا بریمانی مدیر کل بهزیســتی اســتان، 
مدیران بانک های عامل اســتان و بصورت ویدئو 
کنفرانس با روسای ادارات بهزیستی شهرستانهای 
سراسر اســتان در اداره کل بهزیســتی مازندران 

برگزار شد.
به گــزارش روابط عمومــی اداره کل بهزیســتی 
مازنــدران؛ دکتــر بریمانی مدیرکل بهزیســتی 
مازندران با اشاره به مســوولیت اجتماعی سازمان 
بهزیستی گفت: سازمان بهزیســتی تنها سازمان 
دولتی حمایتی و تخصصی در کشور می باشد که 
در خدمت رســانی به افراد محروم جامعه فعالیت 
می کند و بر اســاس قانون 52 وظیفه بر عهده ی 
این ســازمان گذاشته شده که رســیدگی به امور 
کودکان بی سرپرست و فاقد سرپرست موثر، بانوان 
سرپرســت خانوار، امور ســالمندان، افراد دارای 
معلولیت، زنان و دختران آسیب دیده و در معرض 
آسیب، مشاوره، اشتغال و مســکن، آموزش های 
پیش از ازدواج، پیشگیری و درمان اعتیاد، آموزش 
و آگاهسازی اقشار مختلف مردم و ... بخشی از آن 

می باشد.
وی سازمان بهزیستی را متولی سلامت اجتماعی 
برشمرد و ادامه داد: سازمان بهزیستی با نگاه علمی 
و تخصصی در راستای توانمندسازی و ارائه خدمت 

به جامعه هدف تلاش می کند.
مدیرکل بهزیستی استان شناسایی توانمندی های 
جامعه هدف برای ایجاد اشتغال پایدار را ضروری 
دانســت و گفت: روش های ایجاد اشتغال جامعه 

هدف از طریق پرداخت تســهیلات قرض الحسنه 
بند ب، پرداخت تسهیلات قرض الحسنه اشتغال 
روســتایی و پرداخت حق بیمه خویش فرمایی و 

کارفرمایی جهت تثبیت اشتغال پایدار می باشد.
وی بهره گیری از ظرفیت سایر دستگاه ها در ایجاد 
استقلال و اشــتغال پایدار مددجویان بهزیستی را 
مهم برشــمرد و افزود: با تعامل و همکاری و بهره 
گیری از ظرفیت سایر دستگاه ها باید برای برنامه 

اشتغال پایدار جامعه هدف گام برداریم .
این مسوول با اشاره به نوسانات اقتصادی و افزایش 
قیمت ها خواســتار تســریع روند کاری پرداخت 
تسهیلات شد و تصریح کرد: امیدواریم یک عملکرد 
هدفمند و منطقــی در تحقق مطلــوب پرداخت 
وام اشتغال داشته باشــیم تا مددجویان از دریافت 

تسهیلات بانکی محروم نشوند.
مدیر کل بهزیستی مازندران اشــتغال را از ارکان 
اساسی در توانمندســازی جامعه هدف بهزیستی 

عنوان کرد و اظهار داشت: برای ارتقا کیفیت زندگی 
و اشتغال مددجویان باید آموزش تخصصی به گروه 
هدف ارایه شود تا دچار چالش نگردند و باید در این 
زمینه اقدامات شایسته انجام شود و اشتغال پایدار 

ایجاد شود.
در پایان مدیر کل بهزیســتی استان ضمن تشکر 
از حضور مدیــران و نمایندگان بانکهــا و تعامل و 
همکاری در راستای اهداف و اجرایی شدن تعهدات 
بهزیســتی به تفکیک به اعتبــارات و عملکرد هر 
کدام از بانکها و برنامه های اعتبــاری جدید جزء 

۳ پرداخت.
پرداخت تســهیلات اشــتغالزایی به مددجویان 

بهزیستی الزامی است
 مدیرکل دفتــر هماهنگی امور ســرمایه گذاری و 
اشتغال اســتانداری مازندران، آماده سازی شغلی 
و پرداخت تســهیلات اشــتغالزایی به مددجویان 
بهزیستی را برای دستیابی به استقلال همه جانبه و 

خصوصاً استقلال اقتصادی ضروری دانست و تصریح 
کرد: اســتقلال همه جانبه گروه هدف بهزیستی 
مرهون کسب شغل پایدار متناسب با شرایط موجود 

جامعه است.
به گــزارش روابط عمومــی اداره کل بهزیســتی 
مازندران؛ ســید رحیم بخشــی مدیــرکل دفتر 
هماهنگی امور سرمایه گذاری و اشتغال استانداری 
مازندران در نشست بررســی منابع جزء ۳ و 4 بند 
)ب( تبصره ۱8 قانون بودجــه ۱4۰2 که در اداره 
کل بهزیستی استان برگزار شــد، خدمت به افراد 
دارای معلولیت را موجب افتخار دانســت و گفت: 
باید از این فرصت ارزشــمند برای خدمت رسانی 
نهایت استفاده را ببریم و برای ارائه خدمات به گروه 
هدف بهزیســتی، خصوصا افــراد دارای معلولیت 

سبقت بگیریم.
وی با اشاره به استعداد، کارآمدی و توانمندی های 
افراد دارای معلولیت در حوزه های مختلف علمی، 
ورزشی، هنری و غیره، افزود: اشتغال یکی از زمینه 
های ورود به اجتماع است و باید زمینه را برای ورود 

فعال این عزیزان به چرخه اشتغال فراهم کنیم .
سید رحیم بخشی، آماده سازی شغلی و پرداخت 
تسهیلات اشــتغالزایی به مددجویان بهزیستی را 
برای دستیابی به اســتقلال همه جانبه و خصوصاً 
استقلال اقتصادی ضروری دانست و تصریح کرد: 
استقلال همه جانبه گروه هدف بهزیستی مرهون 
کسب شغل پایدار متناسب با شرایط موجود جامعه 

است.
در پایــان مدیــر کل دفترهماهنگــی امــور 
سرمایه گذاری و اشتغال استانداری مازندران ضمن 
لزوم همکاری بیشــتر بانک های عامل اســتان در 
توزیع اعتبارات با توجه به فرصت باقی مانده تا پایان 
سال جهت تحقق تعهد اشــتغال بهزیستی استان 
در سال جاری تاکید کرد و گفت: مقوله اشتغال از 
مهمترین دغدغه های مددجویان بهزیستی است و 
این امر مستلزم همت و نگاه ویژه همه دستگاهاست.

مدیرکل بهزیستی مازندران:

شناسایی توانمندی های جامعه برای اشتغال پایدار ضروری است

در راستای مسئولیت اجتماعی محقق شد:
افزایش ۲۰ درصدی مصرف 
ســوخت هواپیمایی در استان 

اردبیل 
ســید حجــت مدنــی، مدیر شــرکت ملی 
پخش فــرآورده های نفتی منطقــه اردبیل 
ضمن اعــلام خبر فــوق گفــت: در جریان 
۱۰ ماهه گذشــته از ســال جاری  مقدار دو 
میلیون 882  هزار لیتر ســوخت  هواپیمایی 
ATK در ســطح اســتان مصرف شده است 
 که بیانگر افزایش 2۰ درصــدی مصرف این 

فرآورده است.
تایماز نیوز | گزارش روابط عمومی شــرکت 
ملی پخش فرآورده های نفتی منطقه اردبیل 
ســید حجت مدنی مدیر منطقــه گفت: در 
 جریــان ۱۰ ماهه گذشــته از ســال جاری 
مقدار دو میلیــون 882 هزار لیتر ســوخت 
اســتان  ســطح  در   ATK هواپیمایــی 
مصرف شــده اســت کــه بیانگــر افزایش 
 2۰ درصــدی مصــرف ایــن فــرآورده

 است.
مدیــر منطقــه اردبیل عملکرد شــرکت در 
امــر ســوخت رســانی را مطلــوب ارزیابی 
کرد، گفــت: با مقایســه مصرف ســوخت 
 هواپیمایــی ATK در  ۱۰ ماهــه گذشــته

 از ســال جاری نســبت بــه مدت مشــابه 
ســال قبــل در همین مــدت، آمــار بیانگر 
افزایــش ۱4 درصــدی در تعــداد پروازها و 
 افزایــش 2۰ درصدی در  مصرف ســوخت 

هواپیمایی است.
مدنی افزود : ســوخت رســانی بــه ناوگان 
هواپیمایــی از مســئولیتهای حســاس و 
استراتژیک شــرکت محسوب شــده و می 
بایست با دقت و نظارت جدی در دستور کار 

قرار گیرد.
وی یــادآور شــد:  فــرودگاه بیــن المللی 
اردبیــل در ۱5 کیلومتــری شــهر اردبیل 
 و در جــاده اردبیــل آســتارا واقــع شــده

 است .

مدیرمالی شرکت گاز ایلام؛
۷۰ میلیارد ریال حق العمل به 
جایگاه داران ایلام پرداخت شد

ایلام- مدیر مالی و عضو هیات مدیره شرکت 
گاز ایــلام گفت: در ۹ ماهه اول ســال جاری 
بیش از ۷۰ میلیارد ریــال حق العمل جایگاه 
داران سی.ان.جی در ســطح استان پرداخت 

شده است.
روح اله قیطاسی با اعلام این خبر اظهار داشت: 
در راستای اجرای بند )۳( ماده )4( آیین نامه 
 اجرایی تبصره )۱4( ماده واحده قانون بودجه

 سال ۱4۰2 کل کشور موضوع تصویب نامه 
هیات وزیران به شماره ۹۱۹28 / ت / 6۱5۱۹ 
 ه مورخ 28 مردادماه ســال جاری و با عنایت 
بــه تغییــر روابــط مالــی فــی مــا بین 
جایــگاه داران CNG و شــرکت هــای 
 گاز اســتانی، ایــن موضــوع پرداخــت 

شده است.
وی با اشــاره به اینکه نرخ حق العمل جایگاه 
های CNG در ســال جاری نســبت به سال 
 گذشته 6۰ درصد افزایش یافته است، افزود: 
جایــگاه داران بازوهــای مهــم ســوخت 
 رســانی هســتند که بااجرای ایــن موضوع 
 به بهبــود کیفیــت خدمات دهــی کمک 

خواهد کرد.
مدیــر مالی شــرکت گاز اســتان ایــلام با 
بیــان اینکــه در ۹ ماهه نخســت امســال 
مکعــب متــر  میلیــون   ۳6 از   بیــش 

 گاز به جایــگاه داران CNG در اقصی نقاط 
اســتان تحویل داده شــده اســت، تصریح 
کــرد: شــرکت گاز اســتان گازرســانی به 
مناطــق شــهری و روســتایی، جایگاههای 
CNG، گازرســانی به صنایع قدم های قابل 
قبولی برداشــته بطوریکــه رضایت عمومی 
 جامعه هــدف در زمینه مختلف گازرســانی 

جلب شده است.

اخبار

استان ها
News kasbokar@gmail.com

مدیر شــرکت ملی پخش فراورده های نفتی منطقه کرمانشاه گفت 
: ســوخت مورد نیاز همه بخش ها در زمستان امســال به ویژه برای 

خانوار های فاقد گاز شهری، نیروگاه ها و صنایع تامین شده است.
مدیر شرکت ملی پخش فراورده های نفتی منطقه کرمانشاه با اعلام این 
خبر گفت: هر ساله با توجه به شروع فصل سرما و تامین سوخت مورد 
نیاز همه بخش ها به ویژه خانوار های فاقد گاز شهری نیروگاه ها و صنایع 
تدابیر لازم برای توزیع و ذخیره سازی مناسب در نظر گرفته شده است

به گفته بهرامی با توجه به فراهم شدن زیرساخت های لازم خانوار های 
فاقد گاز طبیعی می توانند به صورت

سیستمی و با کارت بانکی معرفی شده سهمیه سوخت نفت سفید و گاز 
مایع خود را دریافت کنند

به گفته مدیرعامل شــرکت ملی پخش فراورده هــای نفتی منطقه 
کرمانشاه در ۱۰ ماهه امســال در بخش خانگی 55 میلیون لیتر نفت 
سفید در بخش نیروگاه هایی که از نفت کوره استفاده می کنند 482 
میلیون لیتر و در بخش نیروگاه هایی که از نفت گاز استفاده می کنند 

268 میلیون لیتر سوخت توزیع شده است
بهرامی در ادامه از ذخیره سازی و توزیع سوخت صنایع و نیروگاه ها هم 

خبر داد و گفت هیچ کمبودی در توزیع وجود ندارد.

کمبودی در توزیع سوخت زمستانی در استان کرمانشاه وجود ندارد
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افراز 
آقایان سید حسن کریمیان امیری و سید مرتضی کریمیان )با وکالت آقای حسین ذبیحی با وکالت نامه ۷۰۳۸۳ 
تاریخ ۱۴۰2/۰۸/۰۶ دفترخانه ۱۶۰ سرخرود( مالک مشاعی ۴۸۳.۳۰ سهم مشاع از ششدانگ پلاک ۱۸۸ 
فرعی از ۱۱۸ اصلی بخش 2 ثبت محمودآباد برابر در خواست وارده به شماره ۱5۳۰۹ مورخه ۱۴۰2/۸/25 
تقاضای افراز حصه مشاعی خود را نموده است که پس از ارجاع به نماینده و گزارش ختم عملیات ثبتی و آگهی 
دعوت به افراز به شرکاء در موعد مقرر از محل وقوع ملک بازدید و در اجرای ماده ۴ آیین نامه قانون افراز و فروش 
املاک مشاع نقشه افرازی توسط نقشه بردار عامل تهیه و ترسیم و گزارش .گردید با ملاحظه نقشه معلوم میگردد 
بطوریکه میزان تصرفات خواهان )۳۷۱.۱۰ متر مربع( با میزان مالکیت ایشان )۴۸۳.۳۰ سهم مشاع از ششدانگ( 
مطابقت نداشته و به میزان ۱۱2.2۰ متر مربع دارای کاهش مساحت میباشد که خواهان افراز طی اقرار نامه 
شماره ۷۱۰۹۰ تاریخ ۱۴۰2/۱۰/2۷ دفتر خانه ۱۶۰ سرخرود نسبت به آن تمکین نموده است سپس نقشه 
افرازی طی شماره ۱۴۰2۸5۶۱۰۰۱۶۰۱۰۷۱۸ تاریخ ۱۴۰2/۰۹/2۸ از شهرداری سرخرود در خصوص افراز 
و نوع کاربری قطعه افرازی استعلام ، که شهرداری محل طی شماره ۱۷۴۸۹ تاریخ ۱۴۰2/۰۹/۳۰  نقشه افرازی 
را ممهمور به مهر شهرداری و اعلام نموده که با توجه به مسکونی بودن کاربری آن افراز، بلامانع میباشد. همچنین 
اداره راه و شهرسازی طی نامه شماره 52۷۰/۶۱۰  تاریخ ۱۴۰2/۱۰/2۴ اعلام نموده ملک فوق در حال حاضر 
در مالکیت دولت جمهوری اسلامی ایران با نمایندگی سازمان ملی زمین و مسکن قرار نداشته است که پس از 

بررسی به شرح ذیل منجر به اتخاذ تصمیم شده است. 
تصمیم واحد ثبتی 

حسب گزارش تنظیمی و اقدامات قانونی و اداری بعمل آمده با توجه به اعلام موافقت شهرداری محل در نتیجه 
به موجب ماده 5 آیین نامه افراز و فروش املاک مشاع با افراز موافقت .میگردد لذا وفق ماده ۶ آیین نامه قانون افراز 
و فروش املاک مشاع این تصمیم به ضمیمه نسخه ای از رونوشت صورتمجلس و نقشه افرازی به کلیه شرکاء 
ابلاغ تا چنانچه اعتراضی دارند وفق ماده 2 قانون افراز و فروش املاک مشاع ظرف مدت ۱۰ روز از تاریخ ابلاغ به 

دادگاه محل وقوع ملک تسلیم نمایند. 

مهدی آزاد
مدیر واحد ثبتی حوزه ثبت ملک محمود آباد 

ابلاغ تصمیم واحد ثبتی و نقشه و صورتمجلس افرازی پلاک ۱۸۸ فرعی
 از ۱۱۸ اصلی بخش ۲ ثبت محمودآباد 

نظر به اینکه عملیات افرازی پلاک فوق الذکر سهمی آقایان سید حســن کریمیان امیری و سید مرتضی 
کریمیان به اتمام رسیده ، لذا به پیوست نقشه و صورتمجلس افرازی شماره ۱۴۰2۸5۶۱۰۰۱۶۰۱۱۸۹۳ 
تاریخ ۱۴۰2/۱۰/2۷  و تصمیم واحد ثبتی ۱۴۰2۸5۶۱۰۰۱۶۰۱۱۹22 تاریخ ۱۴۰2/۱۰/2۸ به دیگر مالک 
مشاعی پلاک مذکور ۱- پرویز / ریحانی. 2- اشرف / موذن ۳- اسفندیار / فریدونی ۴- سید مهدی / حسینی 
کلاگر ۶- لیلا / بر همانی ۷- حســین / گلچوبی فیروزجاه ۸- / محمد علی انتظاری ۹- معصومه / کاوک تر  
۱۰- حسام / اردشیر. ۱۱- قدرت الله / فرهاد کوی تفایی -۱2 اسفندیار / شیرزاد. ۱۳ - میمنت / ایرانی ۱۴- لیلا 
/ برهمانی ۱5- حسین / قلی پور اخطار و ابلاغ میگردد چنانچه نسبت به نحوه افراز پلاک فوق اعتراضی داشته 
باشد میتواند ظرف مدت ۱۰ روز پس از رویت نقشه و صورتمجلس افرازی و تصمیم واحد ثبتی برابر ماده 2 قانون 
افراز و فروش املاک مشاع )چاپ آگهی( اعتراض خویش را به دادگاه عمومی سرخرود تسلیم و رسید و گواهی 

آن را به این اداره تحویل نماید. 
مهدی آزاد 
مدیر واحد ثبتی حوزه ثبت ملک محمودآباد 

صورتمجلس افرازی پلاک ۱۸۸ فرعی از ۱۱۸- اصلی بخش دو ثبت محمودآباد 
سند مالکیت ششدانگ پلاک ۱۸۸ فرعی از یکفرعی از ۱۱۸ اصلی بخش 2 ثبت محمودآباد واقع در اراضی 
ساحلی سرخرود ذیل ثبت و صفحه 2۶۹ جلد 22 بنام احمد عزیزی بمساحت ۳۴۰۰ متر مربع صادر و تسلیم 
گردید سپس ششدانگ پلاک مرقوم بموجب رای شماره ۶۹۷۱ – ۷۱/۸/2 موات اعلام و بنام هیات واگذاری 
ذیل ثبت و صفحه اولیه سند مالکیت صادر و تسلیم گردید که متعاقبا نقل و انتقالات متعددی صورت گرفته 
از جمله مقدار 2۴۱.۶۱ سهم مشاع از ۳۴۰۰ سهم ششدانگ به آقای سیدمرتضی کریمیان و مقدار 2۴۱.۶۹ 
سهم مشاع از ۳۴۰۰ سهم ششدانگ به آقای سیدحسن کریمیان امیری )خواهان افراز( منتقل گردید آنگاه 
نامبردگان اخیر برابر درخواست وارده بشماره ۱5۳۰۹ مورخه ۱۴۰2/۸/25 تقاضای افراز حصه و سهمی مالکیتی 
ملک موکل خویش را از کل ششــدانگ پلاک مذکور از این اداره نموده که آگهی دعوت به افراز آن بشماره 
۱۴۰2۸5۶۱۰۰۱۶۰۰۹۳۷۳ تاریخ ۱۴۰2/۰۸/2۷ از طریق روزنامه نســل فردا به تاریخ ۱۴۰2/۰۹/۰2  به 
خواندگان ابلاغ گردیده اینجانبان قاسمی و زارع نقشه بردار و نماینده ثبت راس، موعد مقرر با حضور در محل وقوع 
ملک ، نخست محدوده سند مالکیت کنترل و ملاحظه گردید که خواهان افراز سهم خویش را با ایجاد حدفاصل 
)دیوارو احداث بنا( از سهم دیگر مالکین مشاعی منتزع نموده و در حال حاضر از آن بهره برداری مینماید . تصرفات 
خواهان برداشت و نقشه افرازی بنحویکه سهم خواهان و خوانده در آن منعکس گردیده ترسیم شده است. با 
ملاحظه نقشه معلوم میگردد میزان تصرفات خواهان )۳۷۱.۱۰ متر مربع( با میزان مالکیت ایشان )۴۸۳.۳۰  
سهم مشاع از ششدانگ( مطابقت نداشته به میزان ۱۱2.2۰ متر مربع دارای کاهش مساحت میباشد که خواهان 
افراز طی اقرار نامه شماره ۷۱۰۹۰ تاریخ ۱۴۰2/۱۰/2۷ دفتر خانه ۱۶۰ سرخرود نسبت به آن تمکین نموده 
است. پس از ارائه گزارش به ریاست اداره، تصویری از نقشه افرازی طی شماره ۱۴۰2۸5۶۱۰۰۱۶۰۱۰۷۱۸ 
تاریخ ۱۴۰2/۰۹/2۸ از شهرداری سرخرود در خصوص افراز و نوع کاربری قطعه افرازی استعلام ، که شهرداری 
محل طی شماره ۱۷۴۸۹ تاریخ ۱۴۰2/۰۹/۳۰  نقشه افرازی را ممهمور به مهر شهرداری و اعلام نموده که با توجه 
به مسکونی بودن کاربری آن افراز بلامانع میباشد. همچنین اداره راه و شهرسازی طی نامه شماره ۶۱۰/52۰۷ 
تاریخ 2۴/۱۰/۱۴۰2 اعلام نموده ملک فوق در حال حاضر در مالکیت دولت جمهوری اسلامی ایران با نمایندگی 

سازمان ملی زمین و مسکن قرار نداشته است. 
لذا بدواً به شرح حدود اولیه و سپس قطعات افرازی می پردازیم : 

الف- حدود و مشخصات اولیه : ششدانگ یکقطعه زمین به مساحت )۳۴۰۰( سه هزار و چهارصد متر مربع شمالاً 
بطول )۴۰/۰۰( چهل متر به قطعه یکصد و هشتاد و سه تفکیکی ، شرقاً بطول )۸5/۰۰( هشتاد و پنج متر به 
قطعه یکصد و هشتاد و هفت تفکیکی ، جنوباً بطول )۴۰/۰۰( چهل متر به خیابان ۳۰ متری احداثی ، غرباً بطول 

)۸5/۰۰( هشتاد و پنج متر به قطعه یکصد و نود و هشت تفکیکی ، 
خواهان افراز:   نقشه بردار ثبت:    نماینده ثبت:   

حمزه قاسمی  زارع    
ب : قطعات افرازی: 

۱ - قطعه ۱ : این قطعه که در سهم خواندگان افراز قرار گرفته است به مساحت ۷۴۳.۱۰ متر مربع محدود است 
شمالا بطول ۱۰.۱۰ متر بپلاک ۶۱۱ فرعی شرقاً بطول ۶۶.۰۰متر به پلاک ۱۸۷ فرعی جنوبا بطول ۱۱.۳۶ متر 

به خیابان غربا بطولهای ۴۸.۷5 متر و ۱۷.۳۳ متر به کوچه احداثی 
2- قطعه 2 : این قطعه که در سهم خواندگان افراز قرار گرفته است به مساحت ۳۷۰.۹۰ متر مربع محدود است: 
شمالا بطول ۱۰.۳2 متر به کوچه احداثی شرقاً بطول ۳5.۹۴ متر به کوچه احداثی جنوبا بطول ۱۰.۳2 متر به 

خیابان غربا بطول ۳5.۹۴ متر به دیوار سهمی خواهان افراز 
قطعه ۳: این قطعه که در سهم خواهانهای افراز بنام آقای سیدمرتضی کریمیان و آقای سیدحسن کریمیان 
امیری ) بالا مناصفه ( قرار گرفته : است به مشخصات : ششدانگ یکقطعه زمین با بنای احداثی در آن با کاربری 
مسکونی به مساحت ۳۷۱.۱۰ متر مربع به شماره پلاک فرعی مفروز و مجزی شده از پلاک ۱۸۸ فرعی از یکفرعی 
از ۱۱۸ اصلی واقع در بخش دو ثبت محمود آباد محدود است : شمالاً بطول ۱۰.۳2 متر درب و دیواریست به 
کوچه احداثی شرقا بطول ۳5.۹۴ متر دیواریست به قطعه 2 افرازی جنوبا بطول ۱۰.۳2 متر درب و دیواریست 

به خیابان غربا بطول ۳۶.۰۰ متر بدیوار پلاک ۱۹۸ فرعی 
۴-  قطعه ۴ : این قطعه که در سهم خواندگان افراز قرار گرفته است به مساحت ۹5۶.۸5 متر مربع محدود است 
شمالا بطول 2۹.۹۰ در بپلاک ۱۸۹ فرعی شرقاً بطول ۱5 متر به پلاک ۶۱۱ فرعی جنوبا بطولهای ۸.۰5 متر و 
۴.2۸ متر و ۱۳.۷۶ و ۶.۰۰ و ۱2.۶۷ متر و ۱۷.۷۷ متر و 2۰.۶۴ متر جای درب و دیواریست به کوچه احداثی غربا 

بطول ۴۳.۰۰ متر به پلاک ۱۹۸ فرعی 
نماینده ثبت     نقشه بردار ثبت    

خواهان افراز 
تصمیم

حسب گزارش تنظیمی و اقدامات قانونی و اداری بعمل آمده با توجه به اعلام موافقت شهرداری محل در نتیجه 
به موجب ماده 5 آیین نامه افراز و فروش املاک مشاع با افراز موافقت میگردد پس از تنظیم صورتمجلس افرازی 
به موجب ماده ۶ آیین نامه مذکور یک نسخه از صورتمجلس افرازی و تصمیم واحد ثبتی به کلیه شرکاء ابلاغ 
گردد. برابر ماده 2 قانون افراز و فروش املاک مشاع تصمیم واحد ثبتی قابل اعتراض از طرف هر یک از شرکاء در 

در دادگاه محل وقوع ملک است مهلت اعتراض ده روز از تاریخ ابلاغ می باشد .
نقشه بردار ثبت     نماینده ثبت    

خواهان افراز 
حمزه قاسمی  زارع     

شناسه آگهی : ۱۶5۱۱2۸

تبليغات 
خلاق

Deep Web وب عميق يا
وب عمیق یــا Deep Web كه گاهي 
وب نامرئي نیز نامیده مي شود، بخشي 
از اینترنت اســت كه بــا موتورهاي 
 جســتجوي معمول نمي توان به آنها

 دسترسي داشت.
 محتواي وب عمیق شــامل ایمیل ها، 
پیام ها ومحتــواي خصوصــي افراد 
روي رســانه هاي اجتماعي، اطلاعات 
حســاب هاي بانكي افــراد كه روي 
اینترنــت قــرار گرفتــه، اطلاعات 
الكترونیكي پرونده هاي بهداشــتي 
و ســلامت افراد و ســایر محتواهایي 
اســت كه موتورهاي جستجویي نظیر 
 گوگل، یاهو یا بینــگ آنها را ایندكس

 نمي كنند. 
دلایل ایندكس نشــدن محتواي وب 

عمیق متنوع است: 
- ممكن است این امر به علت خصوصي 

بودن محتوا باشد. 
در این صورت دسترســي به این بخش 
 VPN از محتواها محدود به استفاده از

توسط افراد مجاز خواهد بود. 
- دلیل دیگر براي ایندكس نشــدن 
این اســت كه ممكن اســت محتوا، 
جنبــه تجــاري داشــته و فقط در 
دســترس افــرادي قرار گیــرد كه 
 هزینــه لازم را براي اســتفاده از آن

 پرداخته اند. 
- در حالت ســوم، محتوا ممكن است 
توسط قواعد و مقرراتي مورد حفاظت 
قرار گیرد. قوانیني كــه مطابق آنها، 
دسترســي افراد غیرمجاز به محتواي 
یک پورتال مجاز شــمرده نشده است 
زیرا اطلاعات شخصي افراد در آن محتوا 

قرار گرفته است. 
دسترســي به اطلاعات این پورتال ها 
فقط بــراي افــرادي مقدور اســت 
 كه حق دسترســي بــه آنهــا داده 

شده باشد.

مفاهيم کسب و کاری مهارت های مديريتی

كارایي موثر نیازمند اهداف روشن و مشخص 
است. اگر با كارمندان خود هدفگذاري نكنید، 
اغلب سازماني روي دســت تان مي ماند كه 
هیچ جهت گیري ای نــدارد و كارمندانش 
چالش هــاي خاصــي در پیــش ندارند، 
بنابراین انگیزه اي بــراي انجام هیچ كاري 
 ندارند، به جز حضور در ســر كار و گرفتن

 حقوق. 
هدف كارمندان شما با چشم اندازي شروع 
مي شود كه جایگاه آنها را در آینده مشخص 

مي كند. 
بعد به عنوان مدیر دیگر با شماســت كه با 

كارمندان تان جلسه بگذارید و هدف هایي 
واقع گرایانــه و دســت یافتني تعیین 

كنید كه در رســیدن به 
چشم انداز آتي سازمان 
آنها را راهنمایي مي كند. 

كارمندان تان را در تاریكي 
رها نكنید، كمک شان كنید 

تا به شما و ســازمان كمک 
كنند. قــدم اول تعیین اهداف 

است و قدم بعدي همكاري با آنها در 
رسیدن به این اهداف. 

@PracticalManagement

با مشاركت كارمندان هدفگذاري كنيد
روزنامــه »کســب و کار« جهت طرح مســائل و مشــکلات خوانندگان 
محترم،ستوني را با عنوان نامه به ســردبیر راه اندازي کرده است. از این رو 
شــما خواننده محترم مي توانید از طریق ارسال نامه به پست الکترونیکي     
newskasbokar@gmail.comیا تماس با تلفن ۸۸25۳۴2۸ صداي 

خود را به گوش مسئولان برسانید. 

نامه به سردبير

CMS چيست و چه كاربردهايي دارد؟
 Content Management System نرم افزار مدیریــت محتــوا یــا
برنامه اي اســت که به طــور کامل از ایجــاد، مدیریت و به روزرســاني یک 
وب ســایت پشــتیباني مي کند و تمام ابزارهــاي مورد نیاز بــراي مدیریت 
یک ســایت را داراســت. CMS  چرخه زندگي یک صفحــه وب را از ایجاد 
و به روزرســاني تــا انقــراض آن در برمي گیــرد. CMS  همچنیــن داراي 
قابلیت مدیریت ســاختار ســایت، شــیوه نمایش صفحــات و ارتباط آنها 
 با منوهاســت. به عبــارت ســاده تر CMS نرم افزاري اســت بــراي تولید

 وب سایتي حرفه اي. 
اســتفاده از CMS به جاي روش قدیمي صفحات ثابــت از لحاظ تجاري و 

اقتصادي مزایاي بسیار زیادي دارد، از جمله: 
- صرفه جویي در زمان براي ایجاد و به روزرساني صفحات وب

- سازگاري و استحکام بیشتر
- راهبري )navigation( پیشرفته

- انعطاف پذیري بیشتر
- کنترل نامتمرکز سایت
- امنیت بالاتر وب سایت

- کاهش ورود اطلاعات تکراري
- کاهش چشمگیر هزینه هاي نگهداري

در زیر برخي از قابلیت هایي که براي یک CMS لازم است و حتما قبل از اتخاذ 
تصمیم نهایي براي استفاده از آن باید در نظر گرفته شود، آمده است: 

- چه ســرویس ها و خدماتي ارائه مي کند. مثلا براي تهیه backup مرتب 
از مطالب

- محدودیت هاي سخت افزاري و شبکه
- سیستم هاي عاملي که CMS با آنها سازگار است 

- از چه web-server هایي پشتیباني مي کند؟
- آیا بازدیدکنندگان سایت شما، نرم افزار یا plug-in دیگري نیاز دارند؟

- CMS از چه مرورگرهایي پشتیباني مي کند؟
- امکان ورود و خروج اطلاعات از سیستم به برنامه دیگر چگونه است؟

- راهنما و document هاي ارائه شده چقدر نیاز شما را براي تماس با بخش 
پشتیباني کاهش مي دهد؟

مفاهيم کسب و کاری

مدیران فوق العاده هر روز چه مي كنند؟
بســیاري از امور به مدیران وابســته است. 
به عنوان مثال پژوهش انجام شــده توسط 
موسسه گالوپ نشان مي دهد که دستکم ۷۰ 
درصد از تفاوت میان نمرات کارکنان در زمینه 
میزان مشارکت آنها در امور سازماني بستگي 
به آن دارد که چه کسي و با چه خصوصیاتي 
مدیریت آنها در ســازمان را عهده دار است. 
این مســاله تا حدودي مایه نگراني است، 
چرا که نتایج تحقیق دیگري نشان مي دهد 
که حدود ۷۰ درصد از افراد داراي نقش هاي 
مدیریتي، به طور کامل با شغل خود و الزامات 

و شایستگي هاي آن تناسب ندارند. 
این شرایط نه تنها میزان مشارکت کارکنان 
و کیفیت زندگي ایشان را تحت الشعاع قرار 
مي دهد، بلکه بر عملکرد کلي ســازمان نیز 

تاثیرگذار است. 
در عین حال اغلب ســازمان ها نســبت به 
اهمیت برخورداري از مدیران اثرگذار واقف 
هســتند اما معدودي از آنها سرمایه گذاري 
آموزشي و تربیتي لازم را جهت نیل به این 
هدف صورت مي دهند. در این میان کارهاي 
پژوهشــي قابل توجهي در زمینه شناسایي 
خصوصیات کیفي مدیــران اثرگذار انجام 
گرفته که بر مواردي نظیر توانایي ایجاد اعتماد 
و جو مطمئن در ســازمان، تمرکز بر نقاط 
قوت، مســئولیت پذیري، سیاست گریزي 
و هوش تدبیري تاکید دارنــد. اما این موارد 
کلان شامل عادات روزانه مدیران فوق العاده 
نمي شــود، مواردي جزئي است که موجب 
تمایز این مدیران از هم لباســان متوســط 

خودشان مي شــود. تحلیل 

انجام شده توســط نرم افزار تحلیل محیط 
کاري مایکروسافت و با استفاده از بي شمار 
داده انجام گرفته و به شناســایي تعدادي 
از شــاخص هاي کلیدي عملکــرد مدیران 
پرداخته است که در ادامه نتایج این تحلیل به 
همراه نتایج پیمایش فورچون ۱۰۰ بررسي 

مي شود.

۱- مدیراني که ســاعات کاري برابر یا 
بیشتر از کارکنان خود دارند، کارکنانی فعال 

تر دارند
نتایج بررســي هاي محققان هاروارد نشان 
مي دهد مدیراني که بیشترین ساعات کاري 
را در طــول روز دارند، کارکنانــي دارند که 
به نسبت زیردســتان مدیران کم کارتر، ۱۹ 
درصد بیشــتر کار مي کننــد. این موضوع 
چندان تعجب برانگیز نیست و درعین حال 
میانگین مشارکت آنها در امور سازمان نیز 
5 درصد بالاتر است.  این بدان معناست که 
کارمنداني که براي مدیراني کار مي کنند که 
به اندازه یا بالاتر از ایشان فعالیت شغلي در 
طول روز دارند، سهم مشارکت بالاتري دارند. 
2- مدیران باید درباره ســاعات کاري 

جانب عدالت را برقرار کنند
نتایج این بررسي همچنین نشان مي دهد 
کارکناني که به نسبت دیگر همکاران شان 
ساعات بیشــتري را کار مي کنند، احتمال 

بیشتري دارد که از کار خود 
دل ببرند. به بیان دقیق تر، 
افرادي که بــه میزان ۱۰ 

درصد ساعات بیشــتري را نسبت به دیگر 
همکاران خود کار مي کنند، ۳۳ درصد بیشتر 
دچار فرسودگي و انفصال از مشارکت در امور 
سازماني شده و دو برابر افرادي که ساعات 
کاري شــان به اندازه اعضاي تیم است، نظر 
نامساعدي نسبت به مدیریت سازمان پیدا 
مي کنند.  شرایطي را تصور کنید که مدیریت 
سازمان و اعضاي تیم راس ساعتي مشخص 
سازمان را به مقصد منزل ترک مي کنند و 
شما ناگزیرید همچنان ساعات بیشتري را در 

محل کار خود باقي بمانید. 
هرچند در برخي موارد کارکنان به اختیار و 
انتخاب خود و با اهدافي نظیر دریافت مبلغ 
بیشتري اضافه کار را مي پذیرند تا ساعات 
بیشتري را در محل کار سپري کنند اما این 
وظیفه مدیریت است که این ساعات اضافه 
را به عدالت در میان کلیه اعضاي تیم تقسیم 

کند و خود نیز در آن سهیم شود. 

۳- مدیران اثرگذار شبکه هاي داخلي 
را در بطن سازمان خود سازماندهي مي کنند

اندازه شبکه یک فرد براساس تعداد پیوندها 
و ارتباطات فعال او با دیگر همکاران تعیین 
مي شــود. در ادبیات پژوهشــي هاروارد، 
زماني مي توان یک ارتبــاط دو طرفصه را 
رابطه اي فعال دانست که فرد با شخص دیگر 
دستکم دو بار در ماه و در قالب ملاقات هاي 
حضوري یا مجازي ارتبــاط بگیرد. نتایج 
این بررسي نشان مي دهد که هر چه اندازه 
شبکه هاي دروني ســازمان بزرگ تر باشد 
موجب نتایج قابل توجهي 
 در امور تجاري خواهد 

شد. 


